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-Quan es presentarà el Pla d’Ac-
tuació Municipal (PAM) i quins 
seran els seus eixos principals?
El PAM 2011-2015 encara està en 
procés de redacció i, per tant, no 
puc avançar els seus continguts. Sí 
que puc dir que s’està elaborant 
atenent a criteris d’eficiència, és a 
dir, hem de ser capaços de man-
tenir la qualitat dels serveis que 
prestem i que són de la nostra 
competència però amb menys 
recursos econòmics. Sota aquesta 
filosofia, els nostres eixos cabdals 
se centren en la prestació dels ser-
veis, l’atenció social i el manteni-
ment de la ciutat. Paral·lelament, 
volem desenvolupar una polí tica 
d’inversió dirigida als nostres bar-
ris amb l’objectiu de garantir una 
bona qualitat de vida i el benestar 
del nostre veïnat.

-Ens pot avançar alguna de les 
inversions previstes?
Per exemple, actuacions en el 
marc del Pla de barris de Can 
Sant Joan, com ara la instal·lació 
d’un nou tram d’escales mecàni-
ques o la creació d’un aparcament 
al carrer Triangle, que hem apro-
vat precisament en aquest Ple de 
setembre. També volem fer inter-
vencions per millorar la connecti-
vitat entre els barris i seguir amb 

l’asfaltat de carrers. Malgrat que 
els pressupostos seran austers, po-
dem dir amb satisfacció que som 
dels pocs ajuntaments que encara 
ens podem permetre fer alguna 
inversió gràcies a les mesures de 
contenció aplicades des del govern 
municipal per fer front a la crisi. 

-Per primer cop, abans de pre-
sentar el PAM públicament es 
donarà opció a què l’oposició 
pugui fer les seves aportacions. 
Així és, com deia l’eslògan de cam-
panya del PSC, crec que tots fem 
Montcada i Reixac i que l’opo-
sició també ha de poder fer les 
seves aportacions. Quan el docu-
ment estigui elaborat, el passarem 
a la resta de grups perquè facin 
propostes. Si aquestes són assumi-
bles, les inclourem al PAM. 

-El Pla d’Actuació Municipal 
estarà lògicament marcat per la 
conjuntura econòmica. Recolli-
rà alguna proposta per pal·liar 
les retallades que estan aplicant 
les administracions supramuni-
cipals en àmbits com la sanitat 
o l’educació? 
Els serveis que actualment estan 
patint retallades a tots els municipis 
del nostre entorn, son els anome-
nats “impropis”, és a dir, aquells 
que no són competència dels ajun-
taments. Des del govern, el nostre 
compromís és continuar lluitant 
perquè els que s’han reduït o elimi-
nat es tornin a recuperar, com és el 
cas de les urgències nocturnes. Pel 
que fa als serveis que presta o sub-
venciona l’Ajuntament, per exem-
ple, a l’àmbit de les escoles bressol, 

mantindrem l’aportació econòmi-
ca a la qual ens vam comprometre 
en el seu dia. De moment, seguim 
sense saber la incidència real que 
tindrà l’anunci de la Generalitat de 
reduir les subvencions per alumne 
però la nostra voluntat és que les 
quotes per família es mantinguin 
durant aquest primer trimestre. 

-En la línia de la contenció, 
el col·lectiu d’indignats ha fet 
campanya perquè els polítics es 
rebaixin el sou. Que n´opina al 
respecte?
Des de l’Alcaldia hem de respectar 
totes les accions i campanyes que 

es duguin a terme per part dels 
col·lectius veïnals. No obstant 
això, des del moment al qual vaig 
accedir a l’Alcaldia, al juliol del 
2010, he treballat intensament, i 
ho seguiré fent, per tal de dismi-
nuir aquelles despeses que no es-
tan relacionades directament amb 
la prestació dels serveis. Com a 
exemple, el sou de l’alcaldessa 
s´ha reduit un 20% en un any i 
les despeses en comunicació, pro-
tocol i representació institucional, 
en 168.000 euros.  La partida de 
retribucions del personal even-
tual ha baixat en 75.000 euros i, 
finalment, amb l’acord aprovat en 
aquest últim Ple, les retribucions 
dels regidors i les aportacions als 
grups municipals  s’han reduit en 
53.000 euros. Nosaltres hem de 
continuar sent els primers a fer 
esforços i sacrificis i, per tant, anar 
un pas per davant.
-A l’oposició, però, no li ha 

agradat la proposta de reducció 
de salaris aprovada en el Ple, 
d’un 10% per al seu sou, un 5% 
per a la resta de regidors i un 
25% per als grups.
Crec que la rebaixa s’ha fet d’una 
manera igualitària i ja vaig ar-
gumentar en el Ple que el sou 

de l’Alcaldia, que al 2003 era 
de 66.000 euros bruts anuals, a 
partir d’ara serà de 64.800 euros 
bruts anuals, mentre que els regi-
dors en l’oposició cobren un 7% 
més que fa 8 anys i els grups, més 
del doble.

(Continua a la pàgina 4)
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REDUCCIÓ DE SALARIS
El Ple acaba d’aprovar la rebaixa del 
sou de l’alcaldessa en un 10% i del 
de la resta d’edils, en un 5%

L’alcaldessa explica a ‘La Veu’ quins són els projectes del govern per a aquest mandat marcat per una difícil conjuntura econòmica 

“Lluitarem perquè els serveis que han estat 
retallats o suprimits es tornin a restituir”

L’alcaldessa, que ocupa el càrrec des del juliol del 2010, va encapçalar la llista del PSC en els darrers comicis i governa en coalició amb CiU

MANDAT 2011-2015
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Pilar Abián | Montcada

“Hem de ser capaços de 
mantenir la qualitat dels 
serveis que prestem 
encara que tinguem 
menys recursos” “Abans d’aprovar el Pla 

d’Actuació Municipal 
el presentarem a 
l’oposició perquè pugui 
fer-ne aportacions”

“Amb la rebaixa 
aprovada en el Ple el 
meu sou està per sota 
del que tenia assignat 
el càrrec l’any 2003”

María Elena pérez (pSc) afronta el primer mandat que inicia com a alcal-
dessa amb el compromís de treballar per la millora de la ciutat però sense 
oblidar que la realitat econòmica condicionarà l’acció de govern. Al llarg 
d’aquesta entrevista, l’edil avança les línies en les que vol basar la seva ges-
tió com a màxima responsable del consistori.
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“Volem que les lleres dels rius 
siguin espais d’oci per a la ciutat”
(Ve de la pàgina anterior)
-Com seran els pressupostos 
del 2012?
S’estan treballant amb la mateixa 
filosofia que els de l’actual exer-
cici. En els darrers anys s’utilitza 
molt l’austeritat com a concepte i 
jo vull parlar també d’eficiència.
Aconseguirem que la ciutadania 
no noti diferències negatives en el 
seu dia a dia, en els aspectes re-
lacionats amb l’Ajuntament i això 
ho farem encara que molt previ-
siblement tornarem a tenir una 
reducció en els recursos de què 
disposarem.

-Parli’ns dels projectes que 
marcaran l’actual mandat.
La capacitat d’inversió dels pro-
pers quatre anys difiícilment 
podrà igualar la que hem tingut 
durant el darrer mandat. No po-
dem oblidar que els fons estatals 
per al desenvolupament local no 
es tornaran a donar els propers 
anys i que la llei d’estabilitat pres-
supostària limita la capacitat d’in-
versió dels ajuntaments. No obs-
tant això, a banda dels projectes 

que he comentat abans, quan he 
parlat de les inversions, afegiria 
avançar en el projecte de Montca-
da com a ciutat fluvial.

-Quin seria el model a seguir 
en aquest projecte?
Doncs el que té Santa Coloma, 
on els veïns poden gaudir de la 
llera del Besòs com a espai d’oci. 
Respectant la flora i la fauna es 
poden adequar rampes d’accés a 
les zones fluvials que tenim i fer-
les accessibles als vianants i a les 
bicicletes. 

-El tema de ciutat per excel-
lència en aquest mandat conti-
nua sent el soterrament de la lí-
nia de Portbou. La conjuntura 
econòmica no millora i d’aquí 
unes setmanes podria haver 
un canvi de govern a Madrid.  

De moment, el govern socialis-
ta ha complert amb el compro-
mís d’aprovar un dels projectes 
constructius aquest any i ara ens 
centrarem a vetllar per tal que 
tingui cabuda als pressupostos de 
l’Estat. Si no hi ha canvis a Ma-
drid, tindrem l’avantatge de con-
tinuar parlant amb els mateixos 
interlocutors i l’únic que caldrà 
es seguir amb el procés endegat 
de forma conjunta per tal que el 
soterrament s’iniciï al 2012. Si el 
govern és un altre, seguirem tre-
ballant igualment perquè el pro-
jecte es faci.

-Li preocupa que el túnel de 
la LAV s’hagi acabat i que les 
obres del soterrament de la lí-
nia de Portbou encara no tin-
guin data d’inici?
Encara que sempre hem dit que 
ambdues obres havien d’anar 
vinculades, realment no és una 
condició imprescindible ja que 
fins que el soterrament no s’adju-
diqui no sabrem quina empresa 
l’executarà. Podria ser la mateixa 
que està construïnt la LAV o bé 

una altra diferent, així que no te-
nen perquè estar lligades.

-En aquest mandat també ha 
d’engegar el grup de treball 
per parlar sobre el futur de 
Lafarge.
Ja ens hem posat en contacte amb 
totes les entitats que han de for-
mar part d’aquest grup de treball 

i la intenció és poder celebrar la 
primera reunió durant aquest 
mes d’octubre.
-I una última pregunta obliga-
da. Quan s’obrirà el Teatre?
Estem buscant fórmules per tal 
que es pugui obrir amb una pro-
gramació estable i de qualitat. 
No obstant això, la seva obertura 
haurà d’encaixar amb els criteris 
pressupostaris i òbviament amb 
la situació de reducció de recur-
sos que afecta l’Ajuntament. Es 
tracta d’una operació complexa, 
però sóc optimista i crec que la 
instal·lació entrarà en funciona-
ment durant aquest mandat.

“Els pressupostos del 
2012 estaran marcats 
per l’austeritat però 
també per l’eficiència”

“Estem buscant 
fórmules per poder 
obrir el Teatre durant 
aquest mandat”

L’alcaldessa es marca com a objectiu mantenir els serveis propis de l’Ajuntament

ENTREVISTA A L’ALCALDESSA
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Notícies MÓN EMpRESARIAL
El govern local es compromet a 
promoure accions per incentivar 
l’arribada de noves empreses

pàg. 11

laveu.cat/noticies

JORNADES ANTIINCINERACIÓ
El municipi acull del 7 al 9 d’octubre 
la 3a trobada estatal contra la crema 
de residus a les cimenteres

pàg. 10
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El Ministeri de Foment ha lliurat 
a l’Ajuntament el projecte cons-
tructiu de la primera de les fases 
del soterrament de la línia de 
Portbou al municipi en compli-
ment dels acords que va adoptar 
el secretari d’Estat de Planificació 
i Infraestructures, Víctor Mor-
lán ara fa un any. La notícia ha 
estat celebrada tant pel govern 
com per la Plataforma Tracte 
Just-Soterrament Total, que han 
coincidit a qualificar-la com un 
“important pas endavant” per 
assolir una reivindicació histò-
rica de Montcada i Reixac. El 
document contempla el soterra-
ment d’1,3 quilòmetres de la línia 
convencional, entre Vallbona i 
l’aparcament de terra que hi ha a 
la cantonada de l’avinguda de la 
Unitat amb el carrer Elionor, un 
tram que s’executarà amb tunela-
dora. 

Satisfacció. L’alcaldessa, María 
Elena Pérez (PSC), opina que el 
fet que la primera fase del pro-
jecte estigui acabada “és un bon 
aval cara a la seva incorpora-
ció als pressupostos generals 
del 2012”. També el portaveu 
de la Plataforma, Jaume Relat, 
ha manifestat la seva satisfacció 
per l’arribada del projecte: “Tot 
i que no es pot cantar victòria, 
Morlán ha demostrat ser un 
home de paraula i el govern 

local ha treballat de valent per 
fer que el projecte arribés”. 
A les felicitacions s’ha afegit el 
president de CDC a Montcada, 
Joan Carles Paredes, qui ha quali-
ficat l’arribada del projecte “com 
un triomf de tots”. 

El túnel, acabat. D’altra banda, 
la tuneladora Montcada va com-
pletar el 28 de setembre l’excava-
ció del pou d’extracció, arribant 
a Vallbona (Barcelona). Amb 
aquestes obres, que s’han en-
llestit amb cinc mesos de retard 
respecte les previsions inicials, 
l’Adif ha completat els tres trams 
excavats amb tuneladora entre 
Barcelona i Figueres de la Línia 
d’Alta Velocitat (LAV) que es vo-
len posar en marxa al 2012. El 
tram Nus de la Trinitat–Montca-
da (127 milions d’euros) té una 
longitud de 4,7 quilòmetres, dels 
quals 3 s’han fet amb la perfora-
dora Montcada, que va iniciar el 
seu recorregut a l’abril del 2009 
al pou d’atac situat a prop de l’es-
cola Font Freda. 
Tant el govern municipal com la 
Plataforma sempre han vinculat 
les obres de la LAV amb les del 
soterrament de la línia de Port-
bou i han insistit en la importàn-
cia que la mateixa tuneladora fes 
les dues infraestructures. De mo-
ment, però, el calendari no està 
jugant a favor d’aquesta possibi-
litat.

Pilar Abián/ Silvia Díaz | Redacció

LÍNIA DE PORTBOU

La tuneladora ja ha acabat el tram de la Línia d’Alta Velocitat (LAV) que va soterrat entre Montcada i el barri barceloní de Vallbona

El Ministeri de Foment enllesteix el projecte 
de la primera fase del soterrament de les vies

 
La Plataforma farà el 25 d’octubre (20h, 
Abi) una assemblea per determinar la 
seva línia d’actuació. Des de la seva cre-
ació, ara fa 6 anys, el col·lectiu ha orga-
nitzat 4 manifestacions multitudinàries 
tallant les vies, ha recollit 12.000 signa-
tures a favor del projecte i ha convocat 
26 assemblees ciutadanes. La Platafor-
ma, d’altra banda, ha donat ple suport a 
Montcada Paròdia en l’acció que el grup 
ha fet pintant als passos a nivell de la 
línia de Portbou siluetes que simbolitzen 
els accidents mortals que hi ha hagut al 
municipi des que va ser travessat per les 
vies, al 1854 –a la imatge. D’aleshores 
ençà més de 100 persones n’han mort 
atropellades | PA

La Plataforma decidirà en assemblea el full de ruta a seguir a partir d’ara
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La tuneladora Montcada, que va començar a perforar el subsòl a l’abril del 2009, ha acabat el seu recorregut amb cinc mesos de retard
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SOTERRAMENT LÍNIA DE PORTBOU

Les obres començaran amb un túnel d’1,5 
quilòmetres entre Vallbona i l’av. de la Unitat
L’aprovació definitiva del projecte constructiu del primer tram del soterrament de la 
línia ferroviària Barcelona – portbou al seu pas per Montcada i Reixac ja és un fet, 
després que els Serveis Tècnics de l’Ajuntament hagin emès l’informe favorable al 
document que l’Administrador d’infraestructures Ferroviàries (Adif) va fer arribar al 
consistori la setmana passada. Es tracta de la segona de les cinc fases en què s’ha 

dividit l’actuació, d’acord amb la solució aportada pel govern municipal al Ministeri 
de Foment per tal que pugui assumir la seva execució a partir de l’any que ve. Els 
projectes dels altres tres trams en territori montcadenc es troben en fase de redacció, 
amb el compromís per part del secretari d’Estat de planificació i infraestructures, Víc-
tor Morlán, que estiguin enllestits abans de final d’any.

Aquest primer tram, que 
s’executarà amb tuneladora, 
comprèn un total de 1.539 
metres, entre Vallbona, on 
s’ubicarà el pou d’atac, i la 
confluència de l’avinguda de la 
Unitat amb el carrer Elionor (da-
vant del solar de l’antiga fàbrica 
Valentine), on es construirà el 
pou d’extracció.
L’estudi d’alternatives inicial 
plantejava la sortida de la 
tuneladora davant de la Casa 
de la Mina. Amb el nou pro-
jecte, que incorpora les indica-
cions fetes pels serveis tècnics 

municipals respecte al projecte 
bàsic, la sortida de la màquina 
se situa 200 metres més enllà, 
de manera que els residents 
a La Ribera tindran una nul·la 
afectació acústica i visual du-
rant les obres. La tuneladora 
treballarà a una profunditat mit-
jana de 40 metres.
El túnel anirà en paral·lel al de la 
línia d’alta velocitat, que ja s’ha 
enllestit. Tindrà dos pous de ven-
tilació, al carrer Font (Can Sant 
Joan) i a l’avinguda de la Uni-
tat, i una sortida d’emergència, 
al pont de la Mina.

Les obres implicaran una míni-
ma afectació a la vialitat, donat 
que caldrà fer un petit desvia-
ment del trànsit a l’alçada del 
pou d’extracció.

Un túnel de gairebé 4 Kms
La transformació de la línia fer-
roviària convencional afectarà 
un tram de 5.267 metres de 
longitud. Les vies se soterraran 
en la totalitat del seu recorregut 
pel nucli urbà de Montcada i 
Reixac, gràcies a la construcció 
d’un túnel que farà 3.860 me-
tres de llargada.

La intervenció –que s’ha dividit 
en cinc fases a proposta del 
govern municipal per fer-la via-
ble econòmicament– comen-
çarà per la segona fase, la que 
s’ha d’executar amb tuneladora. 

La resta del túnel es construirà  
a cel obert entre pantalles. 
A més, es construirà un nou 
vestíbul soterrat a l’estació de 
França per garantir l’accés dels 
viatgers a les noves andanes.

ÀREA DE POLÍTICA TERRITORIAL
Coordinació i redacció: Gabinet de premsa
Més informació a www.montcada.cat

TRAM AMB TUNELADORA
Les obres de soterrament començaran 
per la segona fase, la que s’ha 
d’executar amb màquina tuneladora

AFECTACIÓ MíNIMA
L’afectació al trànsit serà mínima, amb 
un petit desviament a l’alçada del pou 
d’extracció, a l’av. de la Unitat

El soterrament de la línia de 
Portbou és la reivindicació 
més important i històrica de 
la nostra ciutat. Portem molts 
anys de lluita i de treball in-
cansable i, gràcies al front 
comú que formem la societat 
civil, amb la Plataforma Tracte 
Just, Soterrament Total al cap-
davant, i l’Ajuntament, la seva 
materialització és més a prop 
que mai.
L’aprovació del primer dels 
cinc projectes en què es divi-
dirà l’actuació és la millor se-
nyal possible de que l’inici de 
les obres ja no depèn de cap 
document urbanístic. El Minis-
teri de Foment, mitjançant el 
secretari d’Estat de Planifi-
cació i Infraeastructures, Víc-
tor Morlán, es va comprometre 
a enllestir, com a mínim, el se-
gon dels cinc projectes cons-

tructius enguany i començar-
ne l’execució durant el 2012.
El primer dels compromisos ja 
s’ha complert. Ara és el mo-
ment de no abaixar la guàrdia i 
continuar treballant, amb més 
convenciment que mai i units 
com fins ara, per al compli-
ment de la resta. L’objectiu 
més immediat és garantir la 
inclusió en els pressupostos 
generals de l’Estat del 2012 
de l’execució del primer tram 
i l’aprovació dels tres projectes 
constructius de la nostra ciutat 
que falten.
Montcada i Reixac necessita, 
es mereix el soterrament. Ens 
mereixem fer realitat el somni 
de tenir una ciutat cohesiona-
da, amable amb la seva gent, 
que deixi d’estar condicionada 
per les infraestructures viàries 
que la travessen.

maría elena pérez  aLcaLdEssa

No abaixem la guàrdia

Reunió de la comissió Ajuntament-Plataforma el passat 29 de setembre 
després de rebre el projecte constructiu del primer tram del soterrament

Infografia: Kevin Bidón-Chanal
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Març de 1989. La Generalitat comunica a l’Ajuntament 
que ha fet un Pla Especial de reserva urbanística per ga-
rantir el traçat de la LAV. El projecte afecta edificis com 
la Casa de les Aigües, el CAP, el CEIP Reixac i planteja 
fer l’obra a cel obert. El Ple s’hi oposa per unanimitat, 
interposa un recurs i presenta al·legacions.

Novembre de 1989. La Generalitat accepta estudiar 
les propostes del consistori per tal de soterrar també la 
línia de Portbou fins al límit del terme municipal, no afec-
tar edificis públics i fer un estudi d’impacte ambiental.

Febrer de 1991. El Govern aprova el projecte de la 
LAV acceptant les propostes municipals. El document 
passa a mans del govern central.

Octubre de 2000. El Ministeri de Foment aprova 
l’estudi informatiu del tram vallesà de la LAV i accepta 
les al·legacions municipals, que insisteixen en el soter-
rament des del carrer Carril fins passat el riu Ripoll.

Març de 2002. Foment presenta un projecte que 
l’Ajuntament qualifica d’inviable per les afectacions que 
implica i perquè no recull el soterrament total. 
 
Octubre de 2003. Foment proposa el soterrament 
total de la LAV al seu pas per Montcada i Reixac i el so-
terrament de la línia de Portbou fins al carrer Generalitat, 
però sense resoldre la sortida del tren abans del pont de 
ferro. Les negociacions amb l’Ajuntament s’aturen.

Febrer de 2005. Es reprenen les reunions de treball 
amb el Ministeri. Trobada a Madrid amb el secretari d’Estat 
de Planificació i Infraestructures, Víctor Morlán, i el subdi-
rector general de Plans i Projectes, Eduardo Molina.

Maig de 2005. Foment confirma el soterrament total 
de la LAV, però proposa el soterrament parcial de la línia 
de Portbou des de Vallbona fins al carrer Generalitat i 
ofereix un sistema de rampes que creen noves barreres 
arquitectòniques. L’Ajuntament s’hi oposa.

Setembre de 2005. L’Ajuntament presenta al Mi-
nisteri de Foment la proposta, elaborada per Barcelona 
Regional, de soterrar la LAV i la línia de Portbou des de 
Vallbona fins passat el riu Ripoll. 

Febrer de 2006. Es constitueix la Plataforma ‘Tracte 
Just. Soterrament Total’, amb l’adhesió de 89 entitats 
locals i 42 exregidors i exalcaldes. 

23 de febrer de 2006. El Ple de l’Ajuntament acor-
da de forma unànime exigir el soterrament total.

Març de 2006. Dues manifestacions multitudinàries a 
favor del soterrament total. Més de 12.000 montcadencs 
signen el manifest de la Plataforma, que es presenta a la 
Generalitat i a l’Ajuntament, que el trasllada a Madrid. 

Maig de 2006. La pressió de l’Ajuntament i la Plata-
forma provoca que el Ministeri de Foment es plantegi 
fer un nou projecte que inclogui el soterrament total. 

Setembre de 2006. El protocol de col·laboració, 

en matèria ferroviària, entre el Ministeri de Foment i el 
Departament de Política Territorial i Obres Públiques, 
de durada fins al 2012, contempla el soterrament total, 
amb un pressupost inicial de 120 milions d’euros.

Setembre de 2007. Foment adjudica a l’empresa 
d’enginyeria IDOM la redacció dels projectes alternatiu, 
bàsic i constructiu del soterrament.

Octubre de 2007. L’Ajuntament, amb el suport de la 
Plataforma, adverteix a l’Adif que no permetrà l’inici de les 
obres del pou d’atac de la LAV mentre no se signi un con-
veni per al soterrament de la línia de Portbou. El regidor 
d’Urbanisme, Jordi Climent, i el director de l’Àrea, Albert 
Barenys, negocien a Madrid el text final dels acords amb 
els directors generals de Ferrocarrils, Luis de Santiago, i 
de grans projectes d’alta velocitat, Luis María Pérez.

19 de novembre de 2007. L’alcalde de Montcada i 
Reixac, César Arrizabalaga; el conseller de Política Territo-
rial i Obres Públiques, Joaquim Nadal; el secretari d’Estat 
de Planificació i Infraestructures, Víctor Morlán; i el presi-
dent de l’Adif, Antonio González, signen en un acte públic 
a la Casa de la Vila els acords per al soterrament total.

20 de gener de 2010. L’Ajuntament rep el projecte 
bàsic del soterrament, amb la previsió del Ministeri de 
Foment d’iniciar les obres l’any 2011.

Abril-octubre de 2010. La Plataforma manté con-
tactes amb partits polítics i institucions i organitza una 
assemblea el 4 d’octubre amb presència de diputats al 
Congrés de totes les forces amb representació al Ple. 
Tots es comprometen a fer possible la inclusió d’una 
partida econòmica en els pressupostos generals de 
l’Estat de 2011 per mantenir viu el projecte.

5 d’octubre de 2010. L’alcaldessa, María Elena     
Pérez, reclama a Víctor Morlán el compliment dels acords 
de novembre de 2007 en una reunió a Madrid i pren la 
iniciativa plantejant la divisió del projecte en fases, per 
tal de garantir la viabilitat de l’inici de les obres a curt 
termini. Morlán es compromet a analitzar la proposta i 
a venir a Barcelona a explicar als portaveus municipals i 
als representants de la Plataforma l’estat del procés.

6 d’octubre de 2010. Víctor Morlán ratifica da-
vant la Comissió de Foment del Congrés dels diputats 

el compromís per executar el soterrament total. El BOE 
publica l’aprovació definitiva del projecte bàsic.

28 d’octubre de 2010. Morlán comunica a 
l’alcaldessa, als portaveus dels grups municipals i als 
representants de la Plataforma en una reunió a la Dele-
gació del Govern a Barcelona que les obres començaran 
el 2012. Foment recull la proposta municipal de dividir 
l’actuació en cinc fases per fer-la viable econòmicament 
i incloure la primera fase de Montcada i Reixac en els 
pressupostos de 2012. Morlán es compromet a enllestir 
els cinc projectes constructius durant el 2011.

gener de 2011. El govern municipal i la Plataforma 
inicien les trobades mensuals per fer el seguiment dels 
compromisos adquirits pel Ministeri de Foment.

31 de març de 2011. El Ple aprova una moció, per 
unanimitat, en què sol·licita a la Secretaria d’Estat de 
Plani ficació i Infraestructures l’aprovació immediata de la 
primera de les fases i la ratificació per escrit del compro-
mís d’incloure la seva execució en la proposta de pres-
supost d’inversions per al 2012.

19 i 20 de maig de 2011. La Plataforma, amb el 
suport de l’Ajuntament, convoca dues manifestacions 
multitudinàries per reclamar l’execució del soterrament.

30 de juny de 2011. Una quarantena d’exregidors 
es tanca a l’Ajuntament com a mesura de pressió per 
reclamar l’inici de les obres durant el 2012.

Agost de 2011. S’anuncia l’avançament de les elec-
cions generals per al 20 de novembre. L’alcaldessa afirma 
que això no afectarà al compliment dels compromisos 
respecte al soterrament i manifesta que l’objectiu núme-
ro 1 de l’Ajuntament és aconseguir que, com a mínim, la 
primera de les fases s’aprovi abans dels comicis.

Agost-setembre de 2011. S’intensifiquen els 
contactes entre l’Ajuntament i la Secretaria d’Estat de 
Planificació i Infraestructures. El consistori reclama 
l’aprovació del primer projecte durant l’octubre.

Setembre de 2011. L’Ajuntament rep el projecte 
constructiu de la segona fase de les cinc en què s’ha di-
vidit el soterrament total, la primera en territori montca-
denc, que s’executarà en primer lloc, a partir del 2012, 
mitjançant tuneladora.

Més de 20 anys de reivindicació
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A partir d’aquest mes d’octubre, 
les retribucions als regidors dels  
govern i de l’oposició es reduiran 
en un 5%, a excepció de l’alcal-
dessa, María Elena Pérez (PSC), 
que veurà disminuït el seu salari 
en un 10%, cobrant 64.800 euros 
a l’any. Amb els vots favorables 
del PSC i de CiU, la proposta de 
l’executiu local es va aprovar el 29 
de setembre durant el Ple ordinari. 
També s’abaixaran en un 5% les 
aportacions  als grups municipals 
per cada regidor i en un 25% les 
retribucions a cada portaveu. En 
total, aquestes modificacions su-
posaran un estalvi de 53.000 euros 
anuals. “Hem anat més enllà de 
les recomanacions de les associ-
acions municipalistes i ens hem 
reduït el sou, donant exemple”, 
va manifestar Pérez. 

En nom del govern, el regidor de 
CiU Joan Maresma –qui ha assu-
mit el càrrec de portaveu de la coa-
lició en substitució de  Joan Carles 
Paredes– va assegurar que “en cap 

municipi de l’Àrea Metropoli-
tana, a excepció del nostre, els 
alcaldes s’estan baixant el sou”, 
a la vegada que va afirmar que els 
diners que s’estalviaran per aquest 
concepte es dedicaran a despesa 
social.

Debat. Tots els grups en l’oposició 
van votar en contra de la propos-
ta, van demanar que s’elaborés 
per consens  i van apuntar que 
una rebaixa significativa s’hauria 
de situar entre un 20 i un 25%. El 
portaveu d’ICV-EUiA, Josep M. 
González, va dir que la proposta 
és “injusta, perquè a tots els regi-
dors se’ls aplica una reducció del 
5%; s’hauria de plantejar una 
rebaixa proporcional en funció 
del salari”. La portaveu del PPC, 
Eva García, va preguntar per què 
la proposta no contempla reduir el 
sou dels càrrecs de confiança i la 
va qualificar com a “ridícula i poc 
ambiciosa”. “Això no serveix per 
res, ni tant sols per fer callar la 
gent al carrer”, va dir, en referèn-
cia als indignats. La representant 
de Ciutadans, Carmen Romero, 
considera que la proposta “perju-
dica els partits minoritaris que 
som els que disposem de menys 
recursos; està clar que l’oposició 
fa nosa”. La portaveu d’Esquerra, 
Marta Aguilar, va excusar la seva 

presència al Ple, tot i que a la junta 
de portaveus feta abans de la sessió, 
l’edil es va mostrar en contra de la 
proposta i sí d’acord amb reduir les 
retribucions en un 25%. 

D’altra banda, el PPC va decidir 
ajornar fins al pròxim Ple l’aprova-
ció del decàleg de mesures d’auste-
ritat per acabar amb el dèficit a les 
arques municipals –que va presen-
tar en forma de moció i el 14 de 
setembre va fer públic a la premsa– 
amb la intenció que el govern valo-
ri si incorpora les propostes al Pla 
d’Actuació Municipal (PAM).

Altres punts. Tots els grups polí-
tics van aprovar per unanimitat la 

moció que va defensar ICV-EUiA 
rebutjant les retallades econòmi-
ques anunciades pel Departament 
d’Ensenyament a les llars d’infants. 
Els ecosocialistes en van presentar 
una altra de denúncia als canvis en 
l’atorgament del Pirmi impulsats 
per la Generalitat, que va rebre el 
suport de totes les formacions ex-
cepte CiU. En canvi, la moció de 
Ciutadans per tal que el patrimoni 
dels càrrecs electes es publiqui al 
web municipal, www.montcada.

cat , va rebre el rebuig de la res-
ta de grups, amb l’argument que 
es vulneraria el dret a la intimi-
tat. Pel que fa a l’Àrea de Política 
Territorial, la sessió va donar llum 
verda al plec de condicions per a 
la contractació de les obres per fer 
un aparcament en el marc del Pla 
Integral de la muntanyeta de Can 
Sant Joan, al reglament del servei 
municipal de clavegueram i a l’ex-
propiació de dues finques situades 
al carrer Sant Iscle, a Terra Nostra.

El sou de l’alcaldessa 
baixa un 10% i el de 
la resta d’edils, un 5%

Silvia Díaz | Montcada

PLE DE SETEMBRE

L’oposició qualifica la proposta com a ‘insuficient i injusta’

L’alcaldessa, María Elena Pérez (PSC), va defensar la proposta del govern municipal sobre la reducció de les retribucions als càrrecs electes

El govern assegura 
que els 53.000 euros 
d’estalvi es destinaran 
a finalitats socials

Representants del moviment d’indignats van entrar per registre el 28 de 
setembre (imatge) al voltant de 2.300 signatures de veïns instant el govern 
local a disminuir les retribucions als càrrecs electes entre un 15% i un 
35%, amb l’objectiu d’estalviar 600.000 euros durant tot el mandat. El 
col·lectiu ha anunciat que continuarà recollint firmes | SD

> Els indignats registren 2.300 firmes
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Una pregunta del regidor del PPC 
Cristino García al govern a la fi del 
Ple de setembre ha aixecat les 
crítiques de la Policia Local. L’edil 
popular va dir al Ple que veïns de 
Can Cuiàs li havien comunicat que 
durant la festa del barri, del 16 al 
18 de setembre, “no havien vist 
cap agent, només durant la cer-
cavila inaugural”. L’edil va instar 

el govern a actuar per “garantir la 
seguretat”. La secció sindical de 
CCOO ha fet un escrit –veure pàgi-
na 19– en què desmenteix García 
i assegura que durant la festa sí va 
haver vigilància policial i que, fins 
i tot, quatre unitats del cos local i 
altres dels Mossos van haver d’in-
tervenir en una baralla que es va 
produir el dia 16  | SD

Polèmica entorn una pregunta sobre la Policia Local

Tots els grups es van 
posicionar en contra 
de les retallades de la 
Generalitat en Educació

RETALLADES

Un cop feta la liquidació dels tri-
buts de l’Estat corresponent a l‘any 
2009, l’Ajuntament haurà de retor-
nar a l’Estat 549.000 euros, xifra 
que sumada als 600.000 referits 
al 2008 fa pujar el deute a prop 
de 1.200.000 euros. El pagament 
dels diners, a cinc anys, no es fa 
de manera directa sinó que és el 
mateix govern central qui redueix 
cada mes la quantitat que aporta a 
l’administració local. 
“Malgrat que alguns alcaldes 
han dit a la premsa que no pen-
sen pagar, això és inviable ja 
que és el propi Estat qui deixa 
d’ingressar els diners”, ha acla-
rit el president de l’Àrea Econò-
mica, Joan Maresma (CiU).

Les aportacions estatals que rep 
cada municipi són en concepte 
de la previsió d’ingressos que fa 
anualment Madrid dels impostos 
directes que cobra, com ara l’IVA 
o l’IRPF. Si bé durant molts anys 
la liquidació ha estat positiva per 
als ajuntaments, des de l’inici de la 
crisi tot ha canviat. “Abans sem-
pre ens tornaven diners, men-
tre que ara ens toca pagar però 
el cert és que aquest desajust és 
fruit d’una mala previsió per 
part de l’Estat”, apunta Maresma. 
Les entitats municipalistas han de-
manat públicament la condonació 
del deute i, de moment, el que han 
aconseguit és que els diners es re-
tornin a cinc anys.
Maresma reconeix que aquesta 

situació complica encara més la 
gestió del pressupost municipal. 
“Amb tanta retallada de recur-
sos haurem d’aplicar encara 
més mesures d’austeritat i re-
ajustar tots els serveis que oferim 
a la població perquè no volem 
deixar de prestar-los ni traslla-
dar més pressió fiscal als ciuta-
dans”, ha indicat l’edil.

L’Ajuntament ha de tornar a l’Estat 
més d’un milió d’euros en cinc anys
Les entitats municipalistes reclamen la condonació d’un deute que respon a una mala previsió

Maresma, al seu despatx
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Pilar Abián | Montcada
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RETALLADES

Després de tancar-se cada dia al 
CAP del centre durant una set-
mana, del 19 al 23 de setembre, la 
Federació d’Associacions de Veïns 
de Montcada i Reixac (Favmir) 
ha decidit canviar d’estratègia en 
la seva lluita per recuperar les ur-
gències nocturnes a Montcada i 
convoca assemblees els dijous, a les 
19.30h, a la plaça Lluís Companys 
i a la nit, tancades a l’interior de 
l’ambulatori, un cop per setmana. 
Al voltant de 200 persones van 
participar el 29 de setembre en una 
manifestació que va convocar la 
plataforma veïnal des de  la plaça 
Lluís Companys fins a la Casa de 
la Vila, on s’estava celebrant el Ple. 
El president de la Favmir, Anto-
nio Cera, ha emplaçat l’equip de 
govern “a començar a negociar 
la reobertura de les urgències a 
la nit, tal i com es va compro-
metre amb els ciutadans abans 
de l’estiu”. Membres de la Favmir 
van tenir l’oportunitat de mani-
festar a l’alcaldessa, María Elena 
Pérez (PSC), el seu desig que sigui 

l’executiu local qui encapçali les 
manifestacions a favor de la sanitat 
pública, durant una reunió que van 
mantenir amb membres del govern 
després del Ple. Pérez ha dit que ha 
emplaçat la Favmir a una pròxima 
reunió per continuar parlant sobre 
les accions per recuperar el servei. 

Resolució parlamentària. La co-
missió de salut del Parlament va 

aprovar a final de setembre una 
resolució que va presentar la di-
putada d’ICV-EUiA Laia Ortiz, a 
instàncies del grup municipal de 
Montcada i Reixac,  que va obtenir 
el suport de tots els grups excepte 
CiU. El document, insta la Cam-
bra catalana a dotar el municipi de 
serveis de ginecologia, pediatria 
d’urgències, així com recuperar la 
pediatria al CAP del centre. 

Silvia Díaz/Laura Grau | Montcada

La Favmir convoca concentracions 
i tancades al CAp tots els dijous
El col·lectiu ha demanat al govern local que encapçali les manifestacions a favor de la sanitat

La Favmir convoca concentracions cada dijous a la plaça Lluís Companys, a les 19.30h
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La Plataforma d’Afectats per les 
Hipoteques (PAH) de Mont-
cada i Reixac farà una con-
centració per evitar que una 
família del municipi formada 
per una  parella amb tres filles 
hagi d’abandonar casa seva, ja 
que ha rebut l’ordre de desno-
nament. La PAH ha convocat 
els manifestants el 18 d’octubre 
–data en què s’ha de fer efecti-
va l’ordre– a les 12h, davant el 
domicili dels afectats, al núme-
ro 11 de Carretera Vella | SD

Mobilització
per evitar el 
desnonament
d’una família

L’agrupació d’Esquerra de Mont-
cada i Reixac organitza un home-
natge a la figura de l’expresident 
de la Generalitat Lluís Com-
panys, quan es compleixen 71 
anys de la seva mort. L’acte tin-
drà lloc el 14 d’octubre a la Casa 
de la Vila, a les 20.30h, i comp-
tarà amb els parlaments dels res-
ponsables locals de la formació, 
entre d’altres convidats | SD

Homenatge 
d’Esquerra a 
Lluís Companys

Les retallades que ha aplicat la 
Generalitat en matèria sanitària 
seran el principal tema de debat 
i de reflexió de la quarta festa 
reivindicativa que la Federació 
d’Associacions de Veïns de Mont-
cada i Reixac (Favmir) organitza 
el 16 d’octubre al parc del Turó 
Blau de Can Cuiàs, de 9 a 14h.  
Les AV que hi participin mun-
taran una parada amb informa-
ció sobre les seves activitats. Al 
llarg del matí hi haurà partides 
simultànies d’escacs, amb la col-
laboració de la UE Montcada, 
ball flamenc i modern a càrrec 
dels grups de dansa del Grup de 
Dones de Can Cuiàs i, al migdia, 
un dinar popular. 
L’acte central serà la roda d’AV, 
durant la qual un representant 
de cada entitat veïnal donarà a 
conèixer les seves reivindicaci-
ons. “La sanitat és el principal 
problema amb què ens tro-
bem aquest any, però també 
parlarem dels desnonaments i 
del recàrrec en el transport”, ha 
avançat el president de la Fav-
mir, Antonio Cera. 

La salut serà el 
tema estrella 
de la nova festa 
reivindicativa
Silvia Díaz | Redacció
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El Pla d’Actuació Municipal 
(PAM) incorporarà accions per 
recuperar l’economia i fomentar 
l’ocupació. Ho va anunciar el go-
vern local en el decurs del darrer 
esmorzar amb empresaris del polí-
gon industrial de la Ferreria, cele-
brat el 23 de setembre al centre de 
serveis del sector. Les propostes 
tenen com a objectiu fomentar la 
cooperació empresarial, la creació 
d’una finestreta única per simpli-
ficar els tràmits amb l’administra-
ció a l’hora de crear o ampliar un 
negoci, la dinamització dels polí-
gons, incentivar els negocis amb 
bonificacions i exempcions en les 
ordenances, treballar la interna-
cionalització i establir mecanis-
mes per fomentar que altres em-
preses s’instal·lin a Montcada. 

Objectius. “Ens hem de vendre 
fora com un municipi industrial 
i atraure inversió”, va manifestar 
el regidor de Promoció Econòmi-
ca, Joan Carles Paredes (CiU). 

L’alcaldessa, María Elena Pérez 
(PSC), va reconèixer el paper de 
les indústries com a generadores 
de riquesa, a la vegada que va re-
conèixer que hi ha temes pendents 
que són competència municipal per 
contribuir a la millora del sector, 
com la instal·lació de fibra òptica, la 
modificació dels usos industrials, la 
creació d’una associació d’empresa-
ris o “reflexionar sobre les orde-
nances per fer-les més flexibles i 
afavorir l’activitat industrial”, va 
expressar l’edil.
La trobada formava part del pla 
de millora de la competitivitat del 
polígon de la Ferreria, iniciat l’any 
passat, finançat per la Diputació de 
Barcelona i gestionat per la consul-
tora Howarth Accelera. En nom 
de la consultora, el tècnic Andreu 
García va presentar propostes de 
millora per al sector – i en extensió, 
a tots els polígons–, com la creació 
d’una oficina d’atenció a l’empresa, 
un portal de negocis i donar raons 
als emprenedors per triar Montca-
da per establir la seva seu. 

Silvia Díaz | La Ferreria

EMPRESA 

Els especialistes consideren que s’han promoure maneres d’incentivar la instal·lació de nous negocis al municipi

El pAM inclourà mesures per generar 
ocupació i fomentar l’economia local

Una vintena d’empresaris va assistir a l’esmorzar empresarial organitzat per l’Ajuntament
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Promoció Econòmica i el Centre 
Metal·lúrgic (CEM) organitzen el 20 
d’octubre la primera trobada de co-
operació del sector del metall, a les 
9.30h, a l’Hotel Ciutat de Montcada. 
L’objectiu de l’activitat és establir un 
marc de debat entre empreses lo-
cals del sector i d’altres poblacions 
de la comarca. L’assistència és 
gratuïta però les places són limita-

des i s’ha de confirmar l’assistència 
omplint una fitxa d’inscripció que es 
pot obtenir contactant amb el depar-
tament, de forma presencial (Alt de 
Sant Pere, 73), pel correu electrònic 
promocioeconomica@montcada.org 
o bé al telèfon 935 648 505. La pre-
sentació anirà a càrrec de l’alcaldes-
sa, María Elena Pérez (PSC), i el re-
gidor de Promoció Econòmica, Joan 

Carles Paredes (CiU). La trobada 
forma part de les activitats del con-
veni establert pel consistori i el CEM 
per potenciar la competitivitat de les 
empreses, especialment les dedica-
des al metall. En aquest marc, una 
vintena de persones va participar els 
dies 27 i 28 de setembre en un taller 
de tècniques avançades de venda, 
que va tenir lloc a l’Hotel | SD

Jornada perquè els empresaris del metall de la comarca estableixin relacions comercials

L’MCC no farà 
aquest any la 
Fira de tardor

La junta de Montcada Centre 
Comerç (MCC), reunida el 28 de 
setembre, va decidir que aquest 
any no repetirà la Fira de tardor, 
una iniciativa que es va engegar 
l’any passat i que enguany s’ha-
via plantejat de fer-la els dies 5 
i 6 de novembre. “Tot i que hi 
ha molts comerços interessats 
a celebrar-la, la conjuntura 
econòmica ens obliga a ajor-
nar l’activitat”, ha manifestat 
el president de l’entitat, Manuel 
Moreno, qui ha indicat que els 
esforços de l’MCC aniran adre-
çats a que les fires comercials del 
Nadal i de la primavera “siguin 
molt potents”.

Silvia Díaz | Redacció
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El polític montcadenc Joan Josep 
Nuet (EUiA) repetirà per segona 
vegada consecutiva com número 
3 de la llista d’ICV-EUiA que 
encapçalen Joan Coscubiela i 
Laia Ortiz –ambdós d’ICV– a les 
eleccions generals per la circums-
cripció de Barcelona. Nuet, de 47 
anys, va ser regidor de l’Ajunta-
ment del 1991 al 2003 i del 2006 
fins al passat mes de gener va ser 
senador formant part del grup 
Entesa Catalana de Progrés. 
Triat com a candidat a les gene-
rals pel Consell Nacional d’EUiA 
a final de setembre, Nuet va 
acceptar l’encàrrec amb el com-
promís de treballar per reeditar 
la coalició amb ICV, un acord al 

qual s’acaba d’arribar a principi 
d’octubre.

Cens electoral. Fins al 10 d’octubre 
es pot consultar a l’Oficina d’Aten-
ció Ciutadana (OAC) de  l’Ajunta-
ment el cens electoral i fer les re-
clamacions oportunes que hauran 
d’anar acompanyades del NIF i 
del justificant d’empadronament.

ELECCIONS GENERALS

El cens estarà en exposició pública a l’oAc fins al 10 d’octubre

Pilar Abián | Redacció

Nuet, número 3 de la llista 
d’ICV-EUiA per Barcelona 

La incineració des del punt de vista 
jurídic, de la salut i del medi ambient

VALORITZACIÓ A CIMENTERES

El Grup de Medi Ambient demana a l’Ajuntament que sancioni Lafarge per contaminació acústica

La tercera trobada de col·lectius 
en contra de la crema de residus a 
les cimenteres  d’arreu d’Espanya, 
organitzada per la Plataforma An-
tiincineració del municipi, reunirà 
del 7 al 9 d’octubre a Montcada 
representants d’entitats i especialis-
tes en el tractament de residus. Les 
conferències es faran al llarg del dia 
8 a l’Hotel Ciutat de Montcada i 
aniran a càrrec del coordinador 
d’Ecologistes en Acció a la Comu-
nitat Valenciana, Carlos Arribas; 
la doctora i científica Carme Valls; 
l’advocat de la Plataforma, Albert 
Calduch, el coordinador a Euro-
pa de l’entitat GAIA, Joan Marc 
Simón, i Joan Salabert, del CEPA. 

Les ponències es faran de 9 a 18h i 
a partir de les 19.30h, l’activitat es 
traslladarà a la plaça del Bosc de 
Can Sant Joan, on hi haurà una 
actuació d’havaneres amb rom cre-
mat i altres espectacles, com el que 
oferirà la colla de Diables del barri.

Denúncia. El Grup de Medi Am-
bient-Ecologistes en Acció demana 
a l’Ajuntament que obri expedient 
i sancioni Lafarge per incomplir els 
límits de contaminació acústica en 
horari nocturn. La petició, feta en 
reiterades ocasions, es torna a re-
petir després que el col·lectiu hagi 
revisat l’últim informe realitzat per 
la Diputació on es constata que 
l’empresa incompleix la Llei del 

2002 i també el Decret del 2009 que 
afecta els annexes de l’esmentada 
normativa i que seran d’aplicació 
obligada a partir del novembre. El 
Grup reclama al consistori que ac-
tuï sense demora i acceleri el trasllat 
de la fàbrica lluny de la població.

Vista de Lafarge des de Can Sant Joan

Silvia Díaz | Redacció
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> Jornada d’anellament pel Dia dels ocells
L’Oficina Tècnica d’Acció Territorial de la Diputació de Barcelona organitza 
a Montcada una nova jornada d’anellament als canyissars, coincidint amb 
el Dia Mundial dels ocells. L’activitat tindrà lloc el 8 d’octubre, de 9 a 13h, 
al marge esquerra del riu Besòs, a l’alçada de la depuradora d’aigües. Un 
biòleg especialista en ornitologia recollirà les espècies d’aus instal·lades a 
les xarxes, les anellarà i mostrarà als participants els exemplars capturats. 
La sessió és gratuïta | SD

> Els tallers de sabó artesanal esdevenen un èxit
Una seixantena de persones 
va participar als tres tallers 
d’elaboració de sabó a través 
d’oli domèstic usat que van te-
nir lloc del 27 al 29 de setem-
bre a la Casa de la Vila (imat-
ge) i els centres cívics Can 
Cuiàs i La Ribera. L’activitat la 
va organitzar el Consorci per 
a la gestió de residus del Va-
llès Occidental. El taller el va 
impartir Sara Fraguas, membre de la Fundació Sigea, especialitzada en el 
disseny i realització de programes d’educació ambiental, amb l’objectiu de 
conscienciar a la població sobre la necessitat de realitzar un canvi cap a 
d’actituds més ecològiques en la vida quotidiana  | LG

> Adjudicades les obres del carrer dels Horts
Les obres de reurbanització del carrer dels Horts, a la Ribera, en el tram com-
près entre els carrers de la Conca i de les Aigües, les farà l’empresa Serop, 
per un import de 138.368 euros. L’actuació és l’última a la via pública que es 
fa al sector a través de la Llei de barris de la Generalitat. Els treballs donaran 
continuïtat al vial, urbanitzant l’espai que abans ocupaven cinc cases en planta 
baixa. La superfície d’actuació és de 1.012 m2 i l’execució del projecte l’ha 
redactat l’equip tècnic de l’Oficia Gestora del Pla Integral de la Ribera | SD
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Nuet aposta per la unitat amb ICV

> Climent, nou director de prevenció d’Antifrau
El nou director de l’Oficina Antifrau de Catalunya (OAC), l’exmagistrat Daniel 
de Alfonso Laso, ha nomenat l’exregidor montcadenc Jordi Climent direc-
tor de Prevenció d’aquesta institució. Després d’un any al capdavant de les 
investigacions de l’OAC, Climent passa ara a ocupar-se de la direcció que 
assessora en el disseny de programes de prevenció i control de la corrupció, 
gestiona programes de formació, participa en propostes i recomanacions en 
l’elaboració de lleis, realitza el seguiment de les investigacions finalitzades per 
l’Oficina i prepara respostes a consultes no vinculants, entre d’altres. El tam-
bé montcadenc Carles Quílez ha estat ratificat com a director d’Anàlisi | LR
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La 31a bicicletada popular que 
organitza l’AV de Montcada 
Nova-Pla d’en Coll va ser tot 
un èxit, en opinió dels organit-
zadors. La pedalada va tenir 
lloc el 2 d’octubre al matí, amb 
l’assistència d’unes 200 persones, 
una mica més que l’any passat. 
Amb el lema ‘contra el canvi 
climàtic’, els participants es van 
trobar al pavelló Miquel Poblet i 
junts van recòrrer els prop d’11 
quilòmetres del tradicional itine-
rari proposat per l’entitat veïnal, 
que passa per carrers de Mont-
cada Nova, Pla d’en Coll, Mas 
Rampinyo, Terra Nostra, Font 
Pudenta i la zona centre. 
A la tornada, els assistents van 
prendre un refrigeri a base de frui-
ta, patrocinat per l’Ajuntament, 
que col·labora amb la iniciativa, 
en el marc de la Setmana de la 
Mobilitat Sostenible i Segura, 
convocatòria europea a la qual 
el consistori s’ha adherit una any 
més. L’alcaldessa, María Elena 
Pérez (PSC); la regidora de Medi 

Ambient, Judith Mojeda (PSC), i 
el regidor d’Esports, Marc Rodrí-
guez (PSC), van donar la benvin-
guda als participants.

Activitat consolidada. “Estem 
molt satisfets de com ha anat 
la pedalada; cada vegada hi 
ha més conscienciació entre la 

gent dels avantatges de fer ser-
vir la bicicleta com alternativa 
al vehicle privat”, va expressar 
José Antonio García, membre 
de l’organització, qui creu que la 
bicicletada està “plenament con-
solidada” perquè la ciutadania 
ha pres consciència de la impor-
tància de respectar l’entorn. 

La pedalada contra el canvi climàtic 
congrega més de 200 persones

SETMANA DE LA MOBILITAT

L’AV de Montcada Nova-pla d’en coll fa 31 anys que organitza la bicicletada popular
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Alguns dels participants a la pedalada, circulant per un tram de la xarxa ciclable 

Silvia Díaz | Redacció

Regalo. cobaya buena y cariñosa con jaula y 
complementos a una familia que la cuide con 
cariño. Tel. 935 752 250. 
Oferta laboral. se necesita chica joven, con 
experiencia, para trabajar en una rostiseria los 
domingos. Teléfono 935 648 552.
Alquiler. Plaza de garaje para vehiculo grande 
en calle Provenza. Tels. 622 676 337 ó 666 
40 76 07.
grupo single. Vallès Unido. si tienes entre 35 
y 50 años y quieres conocer gente sana y pa-
sarlo bien, llámanos al 627 598 581.
Ocasión. Vendo piso céntrico en Montcada, 
muy bien comunicado. dos habitaciones, co-
medor, cocina y baño. Precio: 66.000 euros. 
Teléfono: 664 721 095.
En venta. Plaza de párquing. Para coche y dos 
motos, en la calle Leonor. Tel: 932 762 875.
Alquiler. Local en el barrio de can cuiàs. su-
perficie de 50 m2, con tres puertas y acceso a 
dos calles. Interesados llamar al teléfono 935 
645 233.
Se ofrece. señora para trabajar como cuida-
dora de niños y de personas mayores y/o para 
realizar trabajos de limpieza. Tel. 633 490 552.

Se ofrece. auxiliar de enfermería, para cuidar 
personas mayores o discapacitadas. Tel. 681 
326 986.
Compro. Tebeos antics, còmics de superhe-
rois, manga, àlbums de cromos, calendaris de 
butxaca i joguines en general. Tel. 630 930 
616.
Se ofrece. señora para hacer faenas de casa y 
limpiezas. con referencias. Tel. 651 336 626.
En venda. casa amb tres plantes indepen-
dents i un local a la planta baixa. Preu: 40 
milions de pessetes. Pobla de l’Illet (Berguedà). 
Tel. 938 236 530.
Oportunidad. se busca persona responsa-
ble con compatibilidad con otra actividad, no 
son manualidades. Ramón tel. 625 596 754. 
email ramonsaludybelleza@gmail.com
Oferta de trabajo. Multinacional america-
na, líder en el sector de nutrición, precisa 
personas para incorporación inmediata. No 
necesaria experiencia. Interesados www.eric-
kcontreras.es.
Oferta laboral. Se necesita chica joven, con 
experiencia, para trabajar en una rostisseria 
los domingos. Teléfono 935 728 552.

anuncis gratuïts                                      Tel. 935 726 474
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La commemoració a Montcada 
del Dia Internacional de la gent 
gran ha servit per fer una crida a 
les d’administracions públiques 
per tal que aquest col·lectiu rebi 
una atenció digna. “Les persones 
grans volem ser considerades un 
dels components clau de la ciuta-
dania del país, amb el reconeixe-
ment, la dignitat i amb l’atenció 
específica que ens mereixem”, 
diu el manifest que van llegir Pilar 
Descarrega i Josep M. Rubio, en 
representació dels dos Casals del 
municipi, el 30 de setembre a la 
plaça de l’Església, amb motiu de 
l’efemèride –que oficialment és l’1 
d’octubre–, en un acte organitzat 
per la Regidoria de Participació 
Ciutadana. 

El text insta la societat a col·laborar 
perquè la gent gran assoleixi “un 
envelliment actiu i saludable”, a 
la vegada que reclama “un siste-
ma sanitari públic i universal”.
L’alcaldessa de Montcada i Reixac, 
María Elena Pérez (PSC), va anun-
ciar que “no es reduirà l’aporta-
ció a la gent gran en els pressu-

postos del 2012” i va avançar que 
l’Ajuntament està elaborant un pla 
director d’aquest col·lectiu. El re-
gidor de Participació Ciutadana, 
Jonathan Martín (PSC), va instar 
els presents a gaudir del programa 
d’actes previstos per a aquest mes 
d’octubre.  

Programa. L’acte central per ce-
lebrar l’efemèride és la festa que 
tindrà lloc els dies 22 i 23 d’oc-
tubre, al pavelló Miquel Poblet. 
El programa arrencarà a les 17h 
amb una desfilada de vestits de 
paper a càrrec d’usuaris de casals 
gestions per la Generalitat, de di-
versos municipis. També hi haurà 
balls de saló, play-backs i l’actuació 
del grup d’havaneres L’Espingari. 
L’endemà, a les 10h, començarà el 
torneig de petanca a l’equipament 
del parc Salvador Allende i mitja 
hora més tard, rondalles, sarda-
nes i sevillanes, de nou al pavelló. 
També hi haurà demostració de 
puntaires. A la tarda tindrà lloc a 
rebuda institucional de les autori-
tats municipals i un ball, (17h).
El programa també inclou activitats 
relacionades amb el medi ambient 
i l’entorn. El dia 13 hi haurà una 
passejada pel parc de la Llacuna, de 
10 a 11.30h, que sortirà del Casal 
del parc Salvador Allende i els dies 
7, 14 i 21 d’octubre es podrà fer 
una visita guiada a l’hort ecològic 
d’aquest equipament (10.30h). En 
aquest mateix centre hi haurà un 

espectacle de revista musical el dia 
19 (16.30h). La Mina acollirà el 10 
d’octubre, coincidint amb el Dia de 
la Salut Mental, la projecció d’un 
documental i un col·loqui sobre 
l’Alzhèimer (17h), a càrrec d’Isabel 
de la Fuente, neuropsicòloga del 
centre Collserola, especialista en 
demències. L’acte es fa en coordi-
nació amb Salut Pública i Consum. 
El dia 17 hi haurà una jornada de 
partides simultànies d’escacs (17h), 
i el 27, una xerrada sobre prevenció 
de caigudes i accidents, a càrrec de 
membres de Creu Roja (17h). 

societat
laveu.cat/societat

MULTICULTURALITAT
Entitats locals promouen 
jornades culturals sobre 
Nigèria i l’Equador

pàg. 17pàg. 16

COMMEMORACIÓ

Silvia Díaz | Montcada

La gent gran del municipi reivindica millores 
socials i rebre una atenció sanitària digna

L’alcaldessa diu que al 
pressupost del 2012 
no es reduiran les 
aportacions adreçades 
a la gent gran

CONSELL DE DONES
La Regidoria de dona i Igualtat 
presenta les línies estratègiques 
per al nou mandat

Les autoritats, al fons, van oferir els seus parlaments davant de desenes de persones, la majoria amb un mocador amb el lema ‘La gent gran es mou’

La festa dedicada a aquest col·lectiu, organitzada per participació ciutadana i els casals, tindrà lloc els dies 22 i 23 d’octubre
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A Montcada, segons les dades del 
padró municipal del mes de se-
tembre, hi ha 4.932 persones ma-
jors de 65 anys. “Quan arribem a 
aquesta edat ens queden moltes 
coses per fer, però hem de dedi-
car molt de temps als fills i a la 
cura dels néts”, ha explicat el pre-
sident del Casal de la Mina, Josep 
M. Rubio, qui reivindica millores 
en la sanitat i suport a les famílies, 
amb ajuts en matèria d’habitatge 
i d’educació. “Hem de lluitar en 

contra de les retallades en la sa-
nitat i en les pensions”, opina el 
president de l’Associació de Gent 
Gran de Montcada i Reixac, Paco 
Martínez. El president de Gent 
Gran Activa –també del Casal del 
parc Salvador Allende–, Llorenç 
Barber, espera que activitats com 
la commemoració del Dia de la 
gent gran esdevinguin “un espai 
de trobada entre la gent gran per 
posar en comú els nostres pro-
blemes” | SD

Prop de 5.000 montcadencs superen els 65 anys
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Des del 3 d’octubre i fins al 30 de 
novembre, els centres d’atenció 
primària (CAP) de la plaça Lluís 
Companys i Les Indianes dispen-
sen la vacuna contra el virus de la 
grip. Fins al 14 d’octubre hi haurà 
un horari específic per vacunar els 
pacients als dos centres i durant el 
mateix horari, de 12.30 a 13.45h 
i de 18.30 a 19.45h. Es recomana 
als usuaris que demanin hora tru-
cant a Sanitat Respon. A partir del 
dia 17 i fins a la fi de la campanya, 
els interessats hauran de demanar 
dia i hora a la seva infermera. La 
vacuna es recomana a les perso-
nes més grans de 60 anys i per 
sota d’aquesta franja, als malalts 
crònics, els obesos mòrbids i les 
embarassades, que a Montcada 
sumen prop de 7.700 persones, 
segons les dades que ha facilitat el 
Servei d’Atenció Primària (SAP). 

Expectatives. “Per a nosaltres se-
ria un èxit poder vacunar el 70% 
de la població de risc, però nor-

malment ens quedem una mica 
per sota del 60%”, ha explicat el 
coordinador de metodologia, qua-
litat i avaluació del SAP, Josep M. 
Bonet. El metge ha avançat que 
enguany es preveu una incidència 
de la malaltia similar a la de l’any 
passat i que, des de la Generalitat, 

es fa especial incidència en què es 
vacuni la gent gran, un dels prin-
cipals grups de risc. Els principals 
símptomes de la grip són febre alta 
(més de 38 graus), calfreds, males-
tar general, tos intensa i persistent, 
mal de cap i dolors musculars. 
La malaltia té una durada d’entre 

cinc i set dies. Molts dels símp-
tomes de la grip són similars als 
dels refredats i d’altres afectacions 
respiratòries. “Com en qualsevol 
malaltia infecciosa, es recomana 
tenir cura en tossir i rentar-se les 
mans habitualment”, ha mani-
festat Bonet.

Silvia Díaz | Montcada

SALUT

Fins al 14 d’octubre, el cAp del centre i el de Les indianes dispensaran les dosis en un horari especial

Més de 7.500 veïns de Montcada tenen 
recomanada la vacuna de la grip

Una xerrada sobre l’Alzèimer 
obre els actes organitzats per 
l’Ajuntament amb motiu del Dia 
Mundial de la Salut Mental. L’ac-
te l’organitzen Participació Ciu-
tadana i Salut Pública i Consum 
i tindrà lloc el 10 d’octubre –dia 
oficial de l’efemèride– al Casal 
de la gent gran Casa de la Mina, 
(17h). L’acte central de la comme-
moració tindrà el dia 11, amb la 
lectura d’un manifest, a les 18h, 
davant la Casa de la Vila. 
Amb el lema ‘Tothom per la salut  
mental’, el document farà incidèn-
cia en la importància d’eradicar 
estigmes sobre les malalties men-
tals. L’escrit el llegirà la regidora 
de Salut Pública i Consum, M. 
Carmen González (CiU), i un 
familiar d’un malalt mental expli-
carà al públic la seva experiència. 
L’acte rep el suport de l’entitat 
Cemoriba i de la Federació Cata-
lana d’Associacions de familiars i 
persones amb problemes de salut 
mental. Després del manifest està 
previst fer una caminada d’un 
quilòmetre i mig per l’itinerari de 
salut de la zona centre.

Commemoració 
a Montcada del 
Dia Mundial de 
la Salut Mental
Silvia Díaz | Redacció

L’horari de vacunacions al CAP de la plaça Lluís Companys i al de Les Indianes fins al dia 14 és de 12.30 a 13.45h i de 18.30 a 19.45h
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L’associació d’equatorians residents 
a Montcada (ASERM) tancarà el 7 
d’octubre les activitats de la setma-
na cultural dedicada a l’Equador 
–segons la Regidoria d’Integració, 
a Montcada hi ha 554 persones ori-
ginàries del país–, que tenen lloc al 
Centre Cívic La Ribera. A les 18h 
hi haurà un concurs de dibuix in-
fantil i cap a les 20.30h es farà la 
clausura del programa. “Volem 
compartir amb la ciutadania 
les activitats típiques del nostre 
país”, ha explicat Nelly Bósquez, 
representant d’ASERM.  L’estiu 
del 2009, l’entitat va celebrar les 
primeres jornades dedicades a 
aquest país. L’any passat, per mo-
tius econòmics, no es van dur a ter-
me, segons ha dit Bósquez.

Nigèria. Coincidint amb el 51è 
aniversari de la independència 

de Nigèria de la Gran Bretanya, 
l’Associació de Dones Nigerianes a 
Catalunya (Niwac) va celebrar l’1 
d’octubre una festa al Kursaal. “Ho 
fem per presentar la nostra cul-
tura, el menjar i com ens vestim 
allà”, ha explicat María Olisa, de 
l’organització, qui ha calculat que a 

la celebració van assistir 500 perso-
nes, entre les quals hi havia la re-
gidora d’Integració, Elisabet Gon-
zález (CiU), i la regidora de Dona 
i Igualtat, Judith Mojeda (PSC). 
Segons les dades de l’Ajuntament,  
al 2010 hi havia a Montcada 114 
persones d’origen nigerià.

Silvia Díaz | Redacció

Niwac i Aserm presenten en públic 
la cultura de Nigèria i de l’Equador

MULTICULTURALITAT

Les dues entitats, que tenen seu a Montcada, promouen la celebració de jornades culturals
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Les aportacions són d’una campanya especial de recollida

El Salvador rep 10 tones 
de material procedent 
de Montcada i Reixac

Un total de 10,5 tones de mate-
rial escolar i didàctic va marxar 
el 16 de setembre cap a El Sal-
vador des d’un tràiler que es va 
carregar a Montcada i Reixac. 
L’ong Tazumal, amb el suport 
de l’Ajuntament, ha recaptat 
aquestes aportacions a través 
de les donacions de l’empresa 
montcadenca Epsilon Ibérica, 
situada al polígon Can Tapioles, 
i d’una campanya de recollida 
feta en centres educatius i establi-
ments comercials de Montcada i 
Reixac que va acabar a principi 
de l’estiu. D’aquesta campanya 
es beneficiarà una vintena de 

centres educatius d’una desena 
de municipis d’El Salvador, entre 
ells, Nahulingo, localitat agerma-
nada amb Montcada. 

Contingut dels lots. Les tones de 
material inclouen, entre d’altres 
articles, llibres, llibretes, llapis, 
bolígrafs i gomes d’esborrar, 
trenca closques, enciclopèdies, 
dic  cio naris, jocs perquè els infants 
aprenguin geometria i d’altres de 
caire didàctic sobre el món dels 
esports. L’ong ha fet un balanç 
molt positiu del resultat de la 
campanya i ha agraït les aporta-
cions dels veïns i comerciants de 
Montcada. 

Silvia Díaz | Redacció

COOPERACIÓ

Creu Roja de Ripollet, Cerdanyola i 
Montcada i Reixac ha subministrat més 
de 500 lots d’ajuda al llarg d’aquest any, 
dels quals s’han beneficiat 400 perso-
nes amb dificultats econòmiques. Els 
lots –diferents, en funció de les neces-
sitats–, són d’alimentació familiar, men-
jar per a nadons, bolquers i higiènics. 
També aquest any s’ha iniciat el repar-
timent de Kits per a gent gran a les tres 
poblacions | SD

> Creu Roja dóna suport 
a centenars de famílies 
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Entre les moltes activitats previstes, les dones nigerianes van oferir plats típics del seu país
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El president de Tazumal, Rafael Lemus, carregant una de les caixes que ha anat a El Salvador
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La sensibilització sobre la violèn-
cia de gènere i l’atenció a les seves 
víctimes continuarà sent una de 
les prioritats de la Regidoria de 
Dona i Igualtat. Així ho va expres-
sar la nova responsable d’aquest 
departament, la socialista Judith 
Mojeda, el 21 de setembre durant 
l’acte de presentació de les línies 
estratègiques que se seguiran els 
propers quatre anys en l’àmbit de 
les polítiques de gènere i que for-
maran part del Pla d’Actuació Mu-
nicipal (PAM). Amb aquest objec-
tiu es mantindran i potenciaran les 
accions de formació i prevenció a 
les escoles i instituts del municipi 
i actes de conscienciació i repulsa 
com la celebració del Dia Interna-
cional de la Violència de Gènere, 
el 25 de novembre. 

Salt qualitatiu. Mojeda va desta-
car el bon funcionament de la co-
missió de seguiment del protocol 
d’actuació en casos de violència de 
gènere, a la qual s’incorporarà la 
Fiscalia, i també la tasca de l’Oficina 

d’Atenció a la Dona (OAD), “que 
fa un seguiment acurat de les 
dones que han passat pel servei  
i les deriva a cases d’acollida 
quan la situació ho requereix”. 
La tècnica de l’OAD, Úrsula San-
ta Cruz, va remarcar que s’ha fet 
un salt qualitatiu des que va co-
mençar el servei: “Al 2007 només 
existia un circuit d’atenció a les 
víctimes i ara ja disposem d’un 
protocol que implica diferents 
departaments de l’Ajuntament”. 

D’altra banda, Mojeda es va com-
prometre a demanar una reu nió 
amb el Departament de Salut de 
la Generalitat per conèixer perquè 
es va suprimir el servei de gineco-
logia als ambulatoris locals a final 
del 2009. Actualment les dones de 
Montcada que volen rebre aten-
ció ginecològica són adreçades al 
CUAP de Ripollet on, segons ha 
confirmat la regidora de Salut Pú-
blica, M. Carmen González (CiU), 
no hi ha llistes d’espera. 

Laura Grau | Montcada

CONSELL DE DONES

La responsable de Dona i igualtat, Judith Mojeda, presenta les noves línies d’actuació

La reunió del Consell de Dones va comptar amb la presència de Ferran Vinyals, dels Mossos

L’atenció a les víctimes de violència 
de gènere, prioritat de la Regidoria
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Els cursos i sessions monogràfiques han començat aquest mes

Més de 800 inscripcions 
a l’oferta de la Xarxa

El programa d’activitats que coor-
dina la Xarxa d’Equipaments, de 
la Regidoria de Participació Ciuta-
dana, s’ha posat en marxa aquest 
mes d’octubre. La majoria de 
propostes dels centres cívics s’han 
omplert, tot i que alguns cursos 
s’han hagut d’anul·lar per manca 
de demanda. A l’Alzina de Terra 
Nostra, els tallers els fan la Xarxa i 
les entitats Pocapoc, Penya Cordo-
vesa, el Grup de Dones i l’AV i les 
seves propostes han rebut un total 
de 252 inscripcions.

Balanç. Les activitats de Can 
Cuiàs han rebut 273 matrícules, 
entre l’oferta de la Xarxa, del 
Grup de Dones, del Centre Cívic i 
l’associació esportiva del barri. Els 
cursos per a gent gran del Casal 
de la Mina tindran 243 assistents 
–amb una llista d’espera de 23 
persones– i a la Casa de la Vila, 
els cursos d’informàtica han rebut 
22 sol·licituds. Al Centre Cívic La 
Ribera hi ha prop d’un centenar 
d’inscrits als cursos de la Xarxa i 
als que ofereix el Centre Cívic. 

CENTRES CÍVICS

El patinatge, novetat de l’oferta a Can Cuiàs
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Silvia Díaz | Redacció

 Webs per a entitats
Un total de 9 associacions parti-
cipa al curs de creació de webs 
dins del portal de l’Ajuntament 
(www.montcada.cat). Les entitats 
que reben la formació, que es fa 
al Kursaal i va començar el 23 de 
setembre, són l’AMPA de l’escola 
bressol Mitja Costa, l’AV de Mont-
cada Vella, l’Esplai per a la Dona, 
la Unió d’Escacs, El Tordo, el grup 
de Teatre de La Salle, Kasbas, El 
Brot i la Penya Cordovesa | SD
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“Actualment els nostres infants 
tenen tot el que volen menys el 
que realment demanen: estar 
més temps amb els pares”. Aques-
ta va ser una de les reflexions que 
el pediatra Carlos González va fer 
el 20 de setembre davant del cen-
tenar de persones que va assistir a 
la seva conferència amb motiu de 
l’estrena del Racó de pares i mares 
a la Biblioteca Elisenda, un espai 
destinat als adults on es pot con-
sultar documentació de temes re-
lacionats amb els món dels infants. 
El regidor de Cultura i Patrimoni, 
Daniel Moly (CiU), i la directora 
de l’equipament, Sílvia Redondo, 
van presentar la nova secció. 
González, president de l’Associació 
Catalana Pro Alletament, i autor de 
llibres com Mi niño no me come, o 
Omple’m de petons, va explicar el 
resultat dels seus estudis quant a les 
necessitats afectives dels infants. Ar-
gumentant les seves conclusions en 
el treball de diferents investigadors, 
el pediatra va dir que els humans, 
en comparació a d’altres espècies, 
necessiten d’un llarg període per 

madurar i arribar a ser autosufi-
cients i això explica l’atenció conti-
nuada que requereixen dels pares. 
González va carregar contra les 
creences populars que afirmen que 
no s’ha d’acostumar els nadons a 
anar en braços: “Tendim a escol-
tar que els nens ens prenen el pèl 
i això és absurd, els infants criden 
l’atenció dels pares perquè els ne-
cessiten”. Passar més temps amb els 
fills, manifestar-los l’amor de pares i 
transmetre’ls valors van ser algunes 
recomanacions de González.

NOU ESPAI

Pilar Abián | Pla d’en Coll

Carlos gonzález recomana als pares 
passar més temps amb els seus fills 
El reconegut pediatra inaugura el nou ‘Racó de pares i mares’ de la Biblioteca Elisenda 

Algunes famílies van assistir a la xerrada de González acompanyades pels seus fills

> Xerrada sobre fibromiàlgia i l’entorn familiar
L’Associació catalana d’afectats de fibromiàlgia, fatiga crònica i sensibilitat quí-
mica múltiple de Montcada i Reixac (ACAF) organitza el dia 21 (Auditori, 19h) 
una xerrada sobre les relacions familiars dels afectats per aquestes patologies. 
La conferència la durà a terme la psicòloga clínica Anna M. Coscó | SD

> L’AECC informa sobre el càncer de mama
Amb motiu del Dia Mundial del càncer de mama, la junta local de l’Associació 
Espanyola contra el càncer (AECC) muntarà el 19 d’octubre una carpa infor-
mativa davant la Casa de la Vila, de 10 a 13h. Un dels objectius de l’efemèride 
és recordar les dones que les mamografies són una bona prevenció | SD

> L’Esplai per a la Dona reprèn les activitats
Gimnàstica del cos i la ment, macramé, puntes de coixí, arts decoratives, 
pintura, cuina, i tall i confecció són alguns dels tallers que ofereix a les seves 
sòcies l’Esplai per a la Dona, que inicia la nova temporada amb la celebració 
del seu 25è aniversari –el dia 26 d’octubre farà un berenar al restaurant Sant 
Lluc de Montcada (18h). Membres de l’entitat van participar en una sortida 
cultural al País Basc a final de setembre –a la foto, a Sant Sebastià | LG
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> Tallers sobre recerca de feina a Can Cuiàs
La Xarxa d’Intercanvi de Coneixements (XIC) de Can Cuiàs fa els dies 13 i 20 
d’octubre i el 3 de novembre tallers de tècniques d’inserció laboral per a perso-
nes a l’atur o que vulguin millorar les seves habilitats d’inserció en el mercat del  
treball. L’activitat és gratuïta i tindrà lloc al Centre Cívic (Geranis, sn), de 18.30 a 
19.30h. Per participar-hi cal fer inscripció prèvia al mateix equipament, de 17 a 
20h, al correu xiccancuias@gmail.com o bé al telèfon 935 758 705 | SD
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Una seixantena de socis d’Adimir va participar el primer cap de setmana d’octubre en la sortida organitzada a Port 
Aventura i patrocinada per la Fundació Catalunya Caixa en el marc del programa Respir que dóna suport a les famí-
lies de persones amb discapacitat. Amb l’objectiu d’apropar la discapacitat a tots els àmbits de la vida quotidiana i 
fomentar la participació i normalització de les persones afectades, l’entitat montcadenca també subvenciona activi-
tats extraescolars en escoles públiques del municipi i classes de pintura per a adults. Són tallers en què hi participen 
persones discapacitades amb el suport de monitors i d’un equip de psicòlegs expecialitzats. En la realització del 
projecte col·laboren la Federació d’Associacions de Pares i Mares (FAMPA), les AMPA de les escoles Reixac i Elvira 
Cuyàs, l’Ateneu Popular 9 Barris, l’escola d’art La Taca i l’escola de dansa Jym’s | PA

> Sortida d’Adimir en el marc del programa Respir
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> El Club el pacífico celebra la seva festa anual
El Club Deportivo y Cultural el Pacífico organitza el 8 d’octubre, de 10 a 
22h a l’escola Reixac la seva festa anual. L’entitat, que promou la cultura de 
l’Equador –país d’origen dels seus associats–, ha programat activitats espor-
tives, un dinar de germanor i l’elecció de la ‘criolla bonita’ | LR

 
L’Oficina de Relacions amb la 
Comunitat dels Mossos d’Esqua-
dra de Montcada i Reixac oferirà 
una xerrada sobre Internet segu-
ra per a la protecció del menor 
el 17 d’octubre a la Biblioteca 
Elisenda (19h). La conferència 
parlarà, entre d’altres, sobre com 
garantir la seguretat en els xats i 
quan es fan servir les webcams, 
els blocs, els accessos a contin-
guts il·legals i els programes ma-
liciosos, com els virus | SD

Internet segura
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Agradecimiento 
En la pasada edición de La Veu leo 
con cierto estupor la carta “Falta de 
motivación”. Quisiera plasmar mi 
experiencia y romper una lanza a fa-
vor de los profesores. Partiendo de la 
base de que son humanos y también 
se equivocan, lo que no se puede ha-
cer es responsabilizarlos de nuestros 
fracasos. Los profesores, dada su ex-
periencia, pueden aconsejar pero los 
que debemos tomar las decisiones im-
portantes somos los alumnos (en todo 
caso, consensuadas con los padres). 
En el caso que la señora Robles expli-
ca (siendo una alumna que repite dos 
veces en la ESO y teniendo en cuenta 
de que el nivel es flojito), pocas más 
alternativas hay a la que le recomen-
daron (PQPI). Sé de qué va y es una 
buena opción para alumnos con difi-
cultades en los estudios. Ella, por su 
cuenta, ha encontrado algo que moti-
va a su hija y lo veo perfecto, pues es 
su obligación como madre. 
La obligación de los profesores es úni-
camente la de enseñar lo mejor posi-
ble, preparar y, en todo caso, aconse-
jar, pues sólo faltaría que tuvieran que 
ir alumno por alumno buscándoles su 
futuro. Eso es cuestión de los padres 
y de los alumnos, nunca de los do-
centes. Mi caso es diferente, pero yo 
tampoco hice caso a sus consejos y, 
muchos años después, me di cuenta 
de que tenían razón. Así que apro-
vecho estas líneas para agradecer la 
profesionalidad de los profesores del 
INS Montserrat Miró y, de paso, man-
darles un cordial saludo.

M. G. G.
Mas Duran 

Mentida rere mentida
En l’última publicació de La Veu, vaig 
llegir que Joan Maresma (CiU) deia 
que la seva agrupació política havia 
fet molt pel Consorci de Normalit-
zació Lingüística i que per a ells el 

català era una prioritat. M’agradaria 
saber exactament què han fet. Es re-
fereix que han reduït el personal del 
Servei Local de Català un 25% pas-
sant de 4 a 3 persones? Es refereix 
que d’aquestes 3 persones, ara una 
(l’encarregada de fer els cursos) està 
de baixa maternal i no s’ha subtituït 
perquè l’Ajuntament ha d’aportar poc 
menys de 7.000 euros i no ho ha fet? 
Com és que els cursos per a la gent 
que vol aprendre català s’han reduït 
a la mínima expressió i, en molt ca-
sos, els interessats han de marxar a 
les poblacions veïnes? Fins quan han 
de durar aquestes mentides?

X. J.
Montcada

Nosaltres volem respecte
Estic sorpresa. De vegades, com tot 
ésser humà, em puc equivocar. Potser 
el fet de mostrar un vídeo amb l’única 
intenció d’advertir que hi ha gent que 
en fa va ser una errada en no calibrar 
que es podia interpretar malament. 
En cap moment he dit cap bestiesa 
al respecte, no he dit que estigués 
d’acord amb el mateix, no he fet cap 
comentari a favor, per la qual cosa, di-
fícilment ningú no pot sentir-se ofès 
per part meva. És més, senyors/es de 
la CAL i de la AJMiR, fixint-se: estic 
segura que vostès, tal com diuen al 
seu escrit, creuen en la llibertat per 
damunt de tot, en la llibertat de les 
persones de poder decidir el seu fu-
tur de manera democràtica i, per tant, 
imagino que respecten que altres 
persones defensin pacíficament que 
el seu futur no estigui unit exclusiva-
ment a l’estudi de la llengua catalana. 
Per això no entenc la contradicció en-
tre seves paraules i els seus fets. 
En un Estat democràtic i de dret, un 
dels pilars fonamentals és el poder 
Judicial perquè els ciutadans poguem 
conviure pacíficament amb idees dife-
rents. Per això s’han de respectar es-

crupolosament, ens agradin o no, les 
decisions que, després d’un procés 
amb totes les garanties, són presses 
pels jutges. I és per això que no els 
entenc. Si vostès són tan democràtics 
i tan respectuosos amb els drets pro-
pis i aliens, com em poden explicar 
que en el blog de l’AJMiR estigui fo-
tografiada una pancarta incitant a in-
complir (fer la botifarra) la sentència 
dictada pel TSJC? 
Ni C’s ni jo tenim intenció d’ofendre 
ningú, demano disculpes si vaig co-
metre una malaptesa. Però, d’igual 
forma, exigeixo el respecte degut a 
aquelles persones a qui els ha donat 
la raó la justícia perquè desitgen que 
el castellà també sigui, juntament 
amb el català, llengua vehicular a 
Catalunya i, per tant, perquè vostès 
puguin demostrar el mateix respecte 
que demanen, han de treure del seu 
blog la foto incitadora a la qual abans 
feia referència. D’aquesta manera po-
dran demostrar-nos, no tant sols amb 
paraules sinó també amb fets, que 
efectivament creuen en la llibertat de 
“totes” les persones de poder decidir 
el seu futur.

Carmen Romero
Portaveu de Ciutadans

Aclaración
En el Pleno del 29 de septiembre, el 
concejal del PP Cristino García puso 
en duda la actuación de la Policía 
Local durante la fiesta mayor de Can 
Cuiàs,  celebrada los días 16, 17 y 
18 de septiembre. Desde la sección 
sindical de CCOO y en representación 
del colectivo de la Policia, queremos 
aclarar al concejal y a los vecinos del 
barrio que no advirtieron la presencia 
de los agentes, que las patrullas de 
la Policía Local, así como las de los 
Mossos d’Esquadra (MMEE), estu-
vieron prestando servicio en la zona 
aleatoria mente durante el turno de 
mañana y tarde y permanentemente 

en el turno de noche. Es cierto que 
durante la noche del viernes 16 de 
septiembre y en el transcurso de la 
actividad de la discoteca móvil hubo 
una gran pelea en la que, por suerte 
para todos, nadie resultó herido.
Seguramente era difícil advertir la pre-
sencia de los agentes (4) que había 
en el lugar con la cantidad de gente 
que había implicada en la pelea. Al 
iniciarse el altercado, los agentes so-
licitaron refuerzos. Acudieron en total 
6 unidades de los MMEE (Montcada, 
Cerdanyola, Ripollet y Barberà), que 
permanecieron junto a las nuestras 
en el lugar de la actividad hasta su 
finalización a las 4h. Tras el altercado 
y temiendo algo similar para la noche 
del 17, el sargento –a petición de los 
agentes actuantes– reforzó el servicio 
y se montó un dispositivo permanente, 
con tres vehículos policiales (dos de 
la Policía Local y uno de los MM.EE), 
que permanecieron desde las 23.30h 
horas hasta las 4h horas en el pabe-
llón deportivo donde se realizaba el 
baile. Esperamos haber aclarado las 
dudas respecto a la actuación de los 
agentes de Policía que prestaron su 
servicio en Can Cuiàs. 

Secció sindical de CCOO 
de l’Ajuntament de Montcada

La història continua
Fa 20 anys, quan vivia a Montcada 
i Reixac, vaig escriure un text a fa-
vor del soterrament de la línea que 
travessa pel mig del poble i que, si 
no vaig errat, ha vingut causant com 
a promig un mort cada any des de la 
seva inauguració. El text va guanyar 
el premi de narració dels Jocs Florals 
de Montcada del 1992. Avui m’he 
sorprès a mi mateix rellegint aquell 
escrit i veient que en 20 anys res no 
ha canviat i que les vies continuen 
sense soterrar. 

Xavi Fernández 
Barcelona

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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Fil directe amb l’Ajuntament

El proper número, el 21 d’octubre

el clic

problemas de limpieza

A quien corresponda. ¿Quien es el res-
ponsable, de la limpieza de las calles de 
la periferia del barrio de Can Sant Joan? 
Ya hemos enviado quejas. ¿Habrá que 
hacer un Pleno para que vengan a lim-
piar? La calle Bosque, entre las Escales 
del Punxet y el número 91 está hecha 
un vertedero. Entiendo que la culpa de la 
suciedad no es del Ayuntamiento, pero la 
limpieza, ¡sí!

José Mª Rubio Moreno 
Can Sant Joan

Envia la teva foto a som@laveu.cat

>Editorial
pas a pas
A manca de tres mesos per aca-
bar l’any ha arribat el primer 
dels quatre projectes referits al 
soterrament de la línia de Port-
bou al seu pas per Montcada i 
Reixac. El Ministeri de Foment 
ha complert el primer dels seus 
compromisos, però aquesta és 
una cursa de fons i encara falten 
vàries voltes per completar el 
circuit. D’entrada, els tres pro-
jectes restants haurien d’arribar 
abans del 31 de desembre; però 
realment la clau rau en superar 
l’escull econòmic i aconseguir 
que la primera fase de les obres 
s’inclogui en el pressupost es-
tatal del 2012. En aquest llarg 
recorregut és dóna, a més, la 
circumstància que s’han de fer 
les eleccions generals. Si hi ha 
canvi de govern, assumiran els 
nous responsables del Ministe-
ri els acords presos pels seus 
antecessors? Aquest és el dub-
te que planeja sobre la qüestió 
i que fa que ni el govern ni la 
Plataforma es mostrin excessi-
vament eufòrics.  
Un altre factor que tampoc no 
ajuda als interessos del muni-
cipi és que les obres del túnel 
de l’Alta Velocitat ja estiguin en-
llestides. Des d’un inici tothom 
coincidia en la necessitat que 
aquesta infraestructura estigués 
vinculada amb el soterrament 
de la línia de Portbou. De fet, 
aquesta va ser la moneda de 
canvi amb què la localitat va 
pressionar l’Estat quan a final de 
la dècada dels 80 –fa ja més de 
20 anys– es va anunciar el pas 
de la LAV. Seria realment una 
injustícia històrica que aquest 
municipi no obtigués finalment 
la compensació que es mereix 
després d’haver estat sempre 
sotmès als interessos generals 
en ser una de les principals vies 
d’entrada a Barcelona.

Amb quina periodicitat es netegen els contenidors de la brossa orgà-
nica i quines dades hi ha sobre la recollida d’aquest material? Sovint 
trobo a dins del contenidor residus inorgànics. R.B. Terra Nostra

La recollida de la fracció orgànica al barri de Terra Nostra es fa els 
dimarts, els dijous i els dissabtes. La neteja dels contenidors es duu 
a terme una vegada al mes. L’any 2010 es van recollir a Montcada, 
2.358.380 kg de matèria orgànica de forma selectiva. Aquesta quan-
titat representa aproximadament el 19% del total de residus que es 
recullen entre tots els contenidors per bé que és cert que després cal 
separar-ne els impropis, és a dir, tot allò que no és matèria orgàni-
ca i que malauradament hi ha persones que llencen erròniament al 
contenidor que no correspon | M. Carmen Porro, regidora de Serveis 
Municipals (PSC)
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Montcada a Escena
Presentació del programa i xerrada 
sobre la relació entre teatre i circ a 
càrrec de Javier Soler

21 d’oCtUbRe, 20.30h
KURsAAL

8 d’oCtUbRe, 9h
MARGe esqUeRRA deL besòs

7 l divendres
Taller. ‘El soroll digital’. Hora: 19.30h. 
Lloc: Centre Cívic Antigues Escoles de 
Mas Rampinyo. Organitza: Afotmir.

Concert. Del cantautor Jordi Montañez. 
Hora: 20h. Lloc: Casal Popular El Brot 
(dins dels actes del Correllengua).

Espectacle. ‘El jardí de les malícies’, 
de la companyia Teatre al Detall. Hora: 
22h. Lloc: Auditori. Preu: 8 euros. 

8 l dissabte
Taller. D’anellament científic d’ocells sal-
vatges. Hora: 9h. Lloc: Marge esquerra 
del riu Besòs, a l’alçada de la depurado-
ra. Organitza: Diputació de Barcelona.

Jornades. Sobre antiincineració. Hora: 
9h (també el dia 9). Lloc: Hotel Ciutat 
de Montcada. Organitza: Plataforma An-
tiincineració de Montcada (pàgina 11).

Vetllada. Sopar de taverna amb l’Espingari 
i la presència de l’escriptora Patrícia Ga-
bancho. Hora: 21h. Lloc: Abi.

10 l dilluns
Xerrada. Sobre la malaltia d’Alzhèimer. 
Hora: 17h. Lloc: Casal de Gent Gran 
Casa de la Mina. 

11 l dimarts
Commemoració. Del Dia Mundial de la 
Salut Mental, amb la lectura d’un mani-
fest i caminada popular. Hora: 18h. Lloc: 
Davant de la Casa de la Vila. Organitza: 
Regidoria de Salut Pública i Consum.

14 l divendres
Hora del conte. ‘La maleta màgica’, a 
càrrec de Gisela Llimona. Hora: 18h. 
Lloc: Biblioteca Elisenda de Montcada.

Taller. D’il·luminació de bodegons. Hora: 
19.30h. Lloc: Antigues Escoles de Mas 
Rampinyo. Organitza: Afotmir (dintre del 
Fotomontcada).

15 l dissabte
Visita. Al Palau Muntaner, seu del 
Col·legi d’Advocats. Hora: 11h. Lloc:  
c.Roger de Llúria cruïlla c.Mallorca. 

Recital. De poesia ‘Saó’ a càrrec del 
Grup 7 de Cors. Hora: 20h. Lloc: Casa 
de les Aigües. 

16 l diumenge
Visita. ‘La Catedral de Barcelona de por-
tes enfora’. Hora: 11h. Lloc: Plaça de 

Sant Itu. Organitza: Fundació Cultural.

Festa. Reivindicativa de la Favmir. Hora: 
12h. Lloc: Can Cuiàs.

Teatre. ‘Cavallet de cartró’, del Príncep 
Totilau. Hora: 12h. Lloc: Auditori. 

18 l dimarts
Inauguració. De diverses exposicions de 
l’Afotmir. Hora: 19.30h. Lloc: Auditori 
Municipal (veure pàgina 21).

19 l dimecres
Presentació. De la novel·la ‘La princesa 
de Jade’, de Coia Valls. Hora: 19h. Lloc: 
Biblioteca Elisenda de Montcada.

20 l dijous
Xerrada. ‘Llegir, font de plaer’, a càrrec 
de Màrius Serra. Hora: 20h. Lloc: Audi-
tori. Organitza: Fundació Cultural.

21 l divendres
Xerrada. Sobre la fibromiàlgia a càrrec 
de la psicòloga clínica, Anna M. Coscó. 
Hora: 19h. Lloc: Auditori Municipal.

Presentació. Del cicle teatral Montcada 
a Escena. Hora: 20.30h. Lloc: Kursaal.

Ajuntament 935 726 474
Ambulàncies 061
Atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
policia Local 092
policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600Te
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Rivas, c. conca,10
Duran, av. terra Nostra, 37
J.Recasens, av.catalunya, 65
Guix, c. Major, 25
Miró, c. Orquidea, 8
J.Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, països catalans, 51
J.Vila, pg. Jaume i, 26

7 8 9

14 15 1611 12 1310

17

J.Vila pardo pardo

Duran J.Vila J.VilaV.Nieto J.Relat RivasRecasens

RivasRecasens V.Nieto J.RelatGuix

19 2120
Duran Duran

22 23

                                            octubre

Anellament d’ocells
Organitza: Diputació de Barcelona 
amb motiu del Dia Mundial dels Ocells

Tel. 935 751 289  |  De dimarts a dissabte: 17 a 21h.  Diumenge: 11 a 14h

Tel. 934 451 888  |  De dilluns a divendres: 8 a 22h. Dissabte:10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge:10 a 14h

Tel. 935 651 122  |  De dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. Dissabte: 10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge: 10 a 14h

Exposició de 
fotografia
‘Aqüeducte 
2010 (I)’

Del 18 al 30 d’octubre

Exposició

‘pHOTOVISIÓ 
2011’
col·lectiva de l’Afotmir
18 d’octubre, 19.30h

sala 
principal

TEATRE
‘SaGaRRa Dit 
pER ROSa M. SaRDÀ’
23 d’octubre, 19h
Sala Joan Dalmau

EXPOSICIÓ DE FOTOGRAFIA
MiRaDES DE MONtcaDa (i)
Del 18 al 30 d’octubre
 Sala Sebastià Heredia

Teatre

‘EL JARDí DE 
LES MALíCIES’
A càrrec de la cia. Teatre al Detall
7 d’octubre, 22h

18
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pàg. 22

HOMENATgE A ALBERT UBACH
La Fundació cultural i l’ajuntament 
col·loquen una placa a la casa d’estiueg

pàg. 24

NúRIA gAgO, DETECTIU A TV3
L’actriu acaba de rodar una nova 
sèrie amb el director de ‘Ventdelplà’

FOTOMONTCADA 2011

L’Agrupació Fotogràfica omplirà d’imatges 
les sales d’exposicions aquesta tardor
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D’esquerra a dreta, l’alcaldessa, María Elena Pérez (PSC), Pedro Caballero, Isidre Humet, i el regidor de Cultura i Patrimoni, Daniel Moly (CiU)

Divulgar el valor artístic de la 
fotografia i alhora donar a co-
nèixer l’Agrupació Fotogràfica 
de Montcada i Reixac (Afotmir) 
entre la població és l’objectiu del 
Fotomontcada 2011, que es va 
inaugurar oficialment el 15 de 
setembre al Kursaal, escenari de 
la mostra d’Isidre Humet, ‘Petits 
animalets’, la primera d’una llar-
ga llista d’exposicions que s’ex-
hibiran a les principals sales del 
municipi aquesta tardor. L’acte 
inaugural va comptar amb la 
presència de l’alcaldessa, María 
Elena Pérez (PSC), i el regidor 
de Cultura, Daniel Moly (CiU), 
que van elogiar la tasca de l’Afot-
mir al municipi i el seu esforç per 
promoure la fotografia. 

Novetats. El president de l’entitat, 
Pedro Caballero, va destacar el 
bon moment que travessa l’en-
titat coincidint amb la cinquena 
edició del festival i la gran va-
rietat de propostes que proposa 
el programa, “des de tallers 
específics per a professionals 
i aficionats a la fotografia fins 
a debats i sortides, a més d’ex-

posicions”. La mostra d’Humet, 
que treballa des de fa set anys en 
la fotografia macro, romandrà 
al Kursaal fins al 16 d’octubre. 
A partir del 18, s’inauguraran 
simultàniament tres  exposicions 
de fotografia al Kursaal, l’Audi-
tori i la Casa de la Vila: ‘Mirades 
de Montcada I’, la visió de dife-
rents autors sobre una mateixa 
imatge; ‘Photovisió 2011’, una 
mostra col·lectiva de membres 
de l’Afotmir de tècnica i temàtica 
diverses i ‘Aqüeducte 2010’, una 
selecció de les imatges premiades 
al concurs que organitza l’Agru-
pació Fotogràfica de Cerda nyola 
i Ripollet. Paral·lelament s’han 
pro gramat diversos tallers i l’ex-
posició ‘Ocells’, de Josep Galián, 
a la seu de l’entitat, al Centre Cí-
vic de Mas Rampinyo. 

La novetat de la cinquena edició del festival és l’organització de tallers teòrics i pràctics sobre aspectes concrets de la fotografia

Laura Grau | Can Sant Joan

 

Una de les exposicions més ori-
ginals del Fotomontcada 2011 
és ‘Mirades de Montcada’.   
L’Afot    mir ha proposat que cada 
soci reinterpreti una mateixa 
imatge aplicant un treball de 
postproducció. “Es tracta d’un 
experiment que no hem fet mai 
i que ha despertat molt interès 
per part dels socis”, ha explicat 
el president de l’entitat, Pedro 
Caballero. El punt de partida són 
dues fotografies, la que acompa-
nya aquest text, i una altra de la 

passarel·la que creua la carrete-
ra C-17 a Mas Rampinyo.  Les 
variacions sobre la primera imat-
ge es podran veure a partir del 
18 d’octubre al Kursaal i la de 
la segona, en el mateix espai a 
partir del 3 de novembre. D’altra 
banda el 21 d’octubre l’Afotmir 
acollirà la projecció d’un audio-
visual sobre Nova York i una 
exposició sobre ocells del soci 
Josep Galián, que compartirà les 
seves experiències en un col·lo-
qui (19.30h) | LG

‘Mirades’, variacions sobre una mateixa imatge
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Els objectius són 
divulgar el valor 
artístic de la fotografia 
i la tasca de l’Afotmir 
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MEMòRIA hISTòRICA

La Fundació Cultural homenatja
l’estiuejant Albert Ubach i Mascaró

L’estiuejant Albert Ubach i Mas-
caró ja té una placa que recorda 
les seves estades al municipi i 
reconeix la seva tasca de recopi-
lació i transcripció de fets i anèc-
dotes relacionats amb la història 
local. La placa s’ha col·locat a la 
façana de la casa que van ocu-
par durant molts anys ell i la 
seva família, al carrer Barcelona 
centre, 9, i la iniciativa l’ha im-
pulsada la Fundació Cultural 
Montcada, amb el suport de 
l’Ajuntament, “que inicia així 
una política de recuperació de 
personatges i fets que formen 
part de la nostra història i del 
nostre patrimoni”, en paraules 
del regidor de Cultura i Patri-
moni, Daniel Moly (CiU), que 
va parlar durant l’acte de des-
coberta de la placa celebrat el 2 
d’octubre davant de la casa. 

Humanista. La presidenta de la 
Fundació Cultural, Núria Cer-
vera, va glossar la figura d’Al-
bert Ubach, “home trempat 

i d’una gran amabilitat que, 
amb una paciència franscis-
cana, va recollir en petites 
fitxes manuscrites tot allò que 
afectava la vida dels montca-
dencs”. Cervera va definir l’ar-
xiu Ubach, cedit a l’entitat fa 
anys per la seva néta Montser-
rat, com “el pal de paller del 
fons de la Fundació, que salda 
així un deute pendent amb el 
qui va posar-ne la primera pe-

dra”.  La descoberta de la placa 
va anar a càrrec de familiars de 
l’estiuejant, que van manifestar 
el seu agraïment per l’homenat-
ge, emmarcat en el programa 
del 25è aniversari de l’entitat. 
L’acte va cloure amb la lectura 
d’un poema del reconegut poe-
ta Francesc Ubach –pare d’Al-
bert–, a càrrec d’Elisa Riera, i 
l’actuació de la Coral Mare de 
Déu del Turó. 
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Una placa a la casa d’estiueg de la família reconeix la seva tasca com a cronista del poble

Laura Grau | Montcada

D’esquerra a dreta, el nét Antoni Ubach, Núria Cervera, el besnét de l’homenatjat i Daniel Moly

Màrius Serra 
parlarà sobre el 
plaer de llegir 
a l’Auditori

Màrius Serra, en una imatge de promoció
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El cantautor 
Jordi Montañez 
i L’Espingari, 
al Correllengua

L’escriptor Màrius Serra (Bar-
ce lona, 1963) farà una xerrada 
a l’Auditori Municipal el 20 
d’octubre (20h) sobre el plaer 
de la lectura. L’acte s’emmarca 
en el programa del 25è aniver-
sari de la Fundació Cultural 
Montcada. Autor de mots en-
creuats, traductor de l’anglès i 
enigmista, ha escrit una infini-
tat d’assaigs sobre el llenguatge 
i també novel·les. Va dirigir el 
programa ‘Alexandria’ de la 
televisió catalana i actualment 
col·labora a l’Avui i La Vanguar-
dia i dirigeix l’espai ‘Enigmà-
rius’ a Catalunya Ràdio | LG

La Coordinadora d’As so cia cions  
per la Llengua (CAL) organitza 
una nova edició del Correllen-
gua, que arrencarà el 7 d’octubre 
amb un concert del cantautor 
Jor di Montañez (20h) al Casal 
Popular El Brot. El 8 d’octubre es 
farà un sopar de taverna i un con-
cert de l’Espingari a l’Abi, amb la 
presència de la periodista Patrícia 
Gabancho. Els tiquets del sopar 
es poden adquirir a la Perruque-
ria Mestres (Major, 6). Com a 
novetat es lliuraran tres premis a 
entitats locals que destaquin per 
la seva tasca en favor de la llen-
gua i la cultura catalanes | LG

Jordi Montañez és un jove cantautor
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POETICAE

La poesia surt al carrer 
i congrega un públic 
minoritari però fidel

Ja se sap que la poesia és un 
gènere minoritari, però els seus 
seguidors són incondicionals.  
Cap d’ells no es va perdre les 
noves propostes del cicle Poe-
ticae els dies 30 de setembre i 
els dies 1 i 2 d’octubre. L’acte 
amb més assistència de públic 
va ser el recital poètic i musi-
cal ‘Sensua litats’, amb la popu-
lar actriu Mercè Sampietro i el 
músic Eduard Iniesta, que van 
omplir l’Auditori Municipal. 

Obra col·lectiva. La II Marató 
de lectura poètica, feta a l’Audi-
tori, va reunir al voltant d’una 
quarantena de persones que 
van llegir un total de 80 poe-
mes al llarg de tres hores. Els 
poetes més llegits van ser Mi-
quel Martí i Pol, Elisa Riera i 
Maria Mercè Marçal. Al final 
de la sessió, la directora teatral 
Maria Canga va estrenar ‘Rè-
quiem’, una performance inspi-
rada en un poema de l’autora 
russa Anna Akhmàtova, amb 
els actors Adrià Bonet i Mònica 

Portillo. Una de les novetats del 
festival va ser la cercavila poèti-
ca, en què aficionats a la poesia 
van recitar obres de diferents 
autors al llarg d’un recorregut 
per carrers i places amb nom 
de poeta, que va començar a 
Mas Rampinyo i va acabar a 
la plaça Joa not Martorell. Allà 
els esperaven membres de la 
companyia Dèria Teatre que, 
vestits i maquillats per a l’oca-
sió, els van oferir una original 
experiència intimista: escoltar 
poemes a cau d’orella.
A l’octubre, el Poeticae propo-
sa l’espectacle de poesia eròtica 
‘El jardí de les malícies’, el 7 a 
l’Auditori (22h); el recital ‘Saó’, 
a càrrec del Grup 7 de Cors, 
el 15 a la Casa de les Aigües i 
l’espectacle familiar ‘Cavallet 
de cartró’, de la companyia del 
Príncep Totilau, el 16 al Kursaal  
(12h). El cicle culminarà el 23 
amb ‘Sagarra dit per Rosa M. 
Sardà’, on la popular actriu ho-
menatja el poeta i dramaturg 
català, acompanyada de Rosa 
Vila i Mercè Pons.

Mercè Sampietro, en un moment de la seva actuació a l’Auditori on va recitar poemes d’ara i d’abans acompanyada pel músic Eduard Iniesta
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El recital poètic de Mercè Sampietro omple l’Auditori
Laura Grau | Montcada

La directora de ‘Rèquiem’, Maria Canga, flanquejada per Adrià Bonet i Mònica Portillo
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Una de les participants a la II Marató de Lectura

 

El 21 d’octubre arrenca la cin-
quena edició del festival de 
tea tre Montcada a Escena, un 
aparador de la creació teatral lo-
cal. La presentació tindrà lloc al 
Kursaal (20.30h), amb un tastet 
dels sis espectacles programats 
i una sessió participativa sobre 
la interrelació entre circ i teatre, 
a càrrec de Javier Soler, profes-
sor de tècniques teatrals i circ. 
Montcada a Escena inclou com 
a novetat la presentació d’un lli-
bre i una exposició dedicats a la 
figura de Joan Subatella, actor 

montcadenc que va començar 
al grup de teatre de l’Abi i va 
acabar convertint-se en un pres-
tigiós professional requerit pels 
principals directors de l’escena 
catalana de la segona meitat del 
segle XX. Els grups participants 
en aquesta edició són Dèria Tea-
tre, Tea 345, Teatrac, Sayuc i 
un de nova creació, Teatroia’t, 
format per antics alumnes dels 
cursos de teatre de la Regidoria 
de Cultura i Patrimoni. El pro-
grama s’allargarà fins al 18 de 
desembre | LG

Montcada a Escena es presenta el 21 d’octubre

Membres de Dèria Teatre van recitar poemes a cau d’orella al públic assistent Dos músics van acompanyar la cercavila poètica
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TELEVISIÓ

L’actriu Núria gago protagonitza una 
nova sèrie de la cadena autonòmica

L’actriu Núria Gago (Mont-
cada i Reixac, 1980) acaba de 
rodar la sèrie ‘Kuba la, More-
no i Manchón’, que s’emetrà 
per la televisió catalana a par-
tir del gener. La producció l’ha 
dirigida Kiko Ruiz, director de 
sèries d’èxit com ‘Porca misè-
ria’ i ‘Ventdelplà’, i tracta sobre 
una agència de detectius de 
Barcelona. Les trames es ba-
sen en fets reals publicats en la 
premsa i els guions  han comptat 
amb l’assessorament d’un detec-
tiu real. Gago, que interpreta la 
detectiu HelenaManchón, està 
acompanyada per Jordi Martí-
nez, Marc Cartes i Àgata Roca, 
tots tres força coneguts per la 
seva participació a ‘Ventdelplà’. 

L’actriu, de 31 anys, ha destacat 
que aquest paper li ha permès 
allunyar-se dels personatges ju-
venils que havia fet fins ara “i 
interpretar una dona segura i 
decidida, amb un esperit prag-

màtic i resolutiu”, ha afegit. El 
mes vinent començarà a rodar 
una nova pel·lícula titulada ‘Fa-
mily tour’, vinculada a l’Escola 
Superior de Cinema i Audiovi-
suals de Catalunya (ESCAC).
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‘Kubala, Moreno i Manchón’ tracta sobre una agència de detectius de Barcelona

Laura Grau | Redacció

Núria Gago encarna la criminòloga Helena Manchón i Jordi Martínez és el detectiu Kubala

kURSAAL

Torna el cicle ‘Coses que passen’
Les vetllades poètico-musicals de l’AV de can Sant Joan incorporen la projecció d’imatges

L’espai mensual de literatura, 
música i reflexió ‘Coses que 
passen’, promogut per l’AV de 
Can Sant Joan, ha començat la 
seva tercera temporada al Kur-
saal amb la incorporació d’al-
gunes novetats. El fil conductor 
de la vetllada continuaran sent 
les històries de Pep Martínez, 

en la majoria dels casos adap-
tacions lliures de contes popu-
lars. Però, a més de poemes i 
música, la sessió comptarà amb 
la projecció d’imatges en movi-
ment a càrrec de Manel Mena, 
veí del barri. “Aquesta nova 
col·laboració permet enriquir 
la posada en escena i fer-la 
més atractiva”, ha explicat 

Martínez. Les sessions es fan el 
primer dimarts de cada mes a 
les 20h i són obertes a tothom. 
En finalitzar la narració, s’obre 
un col·loqui entre els assistents. 
La primera vetllada després de 
l’estiu va tenir lloc el 4 d’octu-
bre amb un conte sobre l’abús 
de poder titulat ‘La Kaputxeta 
negra i el caiman Khan’.

Laura Grau | Redacció

L’actriu i escriptora Coia Valls 
(Reus, 1960) visitarà la Bibliote-
ca Elisenda de Montcada el 19 
d’octubre (19h) per presentar 
La princesa de Jade (Edicions Co-
lumna), la seva primera obra de 
ficció, que li va merèixer l’any 
passat el premi Néstor Luján 
de novel·la històrica. Situada a 
mitjans del segle VI i ambien-
tada a l’Orient, la seva autora 
la defineix com una novel·la 
d’aventures “on els personat-
ges recorren tot el món cone-
gut a la recerca d’un secret 
que pot canviar les relacions 
comercials  i de poder entre els 
estats”. Valls també ha publicat 
relats en diversos volums col-
lectius i en el món de la literatu-

ra infantil i juvenil destaquen el 
conte Marea de lletres que maregen 
(Barcanova, 2010) i la novel·la 
L’Ombra dels oblidats (2011), a la 
mateixa editorial.

Laura Grau | Redacció

Coia Valls presenta l’obra 
‘La princesa de jade’
L’acte tindrà lloc a la Biblioteca Elisenda el 19 d’octubre 

LITERATURA

Coia Valls té 51 anys i viu a Reus (Tarragona)
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L’espai ‘Coses que passen’ ha afegit la projecció d’imatges a la narració, la música i els poemes
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La Xarxa d’Intercanvi de Co-
neixements de Can Cuiàs (Xic)
va aprofitar la festa major del 
barri –celebrada els dies 16, 17 
i 18 de setembre– per organit-
zar el primer mercat d’intercan-
vi, una alternativa per adquirir 
béns de consum sense usar 
diners, que va congregar una 
vintena de participants. L’entitat 
vol organitzar tres o quatre mer-
cats d’intercanvi al llarg de l’any. 
“Encara hem de concretar les 

línies de treball que seguirem, 
però estem il·lusionats”, va ex-
plicar Sergi Ro ca mora, del grup 
gestor. Al costat de les novetats, 
no han faltat cites clàssiques del 
programa com la paella popular, 
el festival de play-backs, la festa 
de l’escuma i els inflables. “No 
m’esperava una resposta tan 
massiva als actes i això em fa 
pensar que la gent s’ha tornat 
a il·lusionar amb la festa”, 
ha valorat el president de l’AV, 
Francisco Castro.

FESTA MAJOR DE CAN CUIÀS

Laura Grau | Can Cuiàs

El mercat d’intercanvi 
desperta força interès
L’AV destaca la bona resposta del veïnat als actes programats

Veïns i veïnes de Can Cuiàs van interessar-se per intercanviar objectes en el primer mercat
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el retro-visor Antoni Orihuela
Fundació Cultural

aquest burgès il·lustre es va convertir en un cronista accidental de la història de Montcada

D’entre la gran quantitat de fa-
mílies barcelonines que a final 
del segle XIX i principis del XX 
van escollir Montcada com a lloc 
per passar-hi l’estiu, cal fer men-
ció especial de la família Ubach, 
primerament Francesc Ubach i 
Vinyeta, reconegut poeta i drama-
turg (Mestre en Gai Saber dels 
Jocs Florals de 1874), i després el 
seu fill, Albert Ubach i Mascaró, 
aficionat a la història i a la literatu-
ra, que es va convertir en cronista 
i documentalista de la història de 
Montcada arran d’un fet singular 
que ell mateix va recollir.
Coincidint amb la diada del Cor-
pus l’any 1893, la família passa-
va uns dies a Montcada. Una nit 
la seva mare es va despertar de 
matinada amb uns forts dolors a la 
cama. Atesa pel doctor Buxó, més 
conegut com el senyor Pepet, li va 
diagnosticar un atac de reuma i li 
va recomanar unes fregues, però 
el mal no remetia. Quan va còrrer 
la veu sobre el mal de la senyora 
Ubach, la casa es va omplir de la 
“bona gent” de Montcada... Però 
malgrat la bona voluntat i els con-
sells dels veïns, el mal no cedia. 
L’única solució era trobar una ba-

nyera i sotmetre la malalta a uns 
banys d’aigua calenta. El Cisquet 
de cala Meta, ajudat per en Lluc 
Sala i en Miquel Arenes, van en-
ganxar al carro la mula Lleona i va 
anar cap a Sant Andreu a buscar 
una banyera a casa d’un conegut. 
La recomanació del metge va fun-
cionar i hores després, quan tot 
just veien passar la processó de 
Corpus per davant de la casa, els 
dolors ja remetien. 

Agraïment. Fos quina fos la cau-
sa del guariment, si els banys o la 
gràcia del Santíssim, el fill Albert 
va quedar tan afectat per l’actitud 
solidà ria  dels veïns del poble –“un 
racó del cel”, segons el descrivia 
el seu pare–, que va decidir com a 
forma d’agraïment, recollir i escriu-
re en fitxes esdeveniments i dades 
que pogués obtenir de diferents 
arxius, de la premsa i d’altres pu-

blicacions que tinguessin alguna 
relació amb la història de Montca-
da. Tots els seus documents, que 
la família va cedir anys després a 
la Fundació Cultural Montcada, 
conformen un important arxiu 
històric, que actualment està en 
fase d’ordenació i digitalització. 
Podem afirmar que el seu pas 
per Montcada va deixar una forta 
petjada, que ara rep un reconeixe-
ment oficial amb la placa que la 
Fundació Cultural i l’Ajuntament 
li han dedicat al carrer Barcelona 
de Montcada.

Albert Ubach, un estiuejant agraït

Albert Ubach i Mascaró
Tots els seus 
escrits conformen 
un important arxiu 
històric de la ciutat
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pREMIS ESpORTIUS
El lliurament de trofeus als 
esportistes locals es farà el dia 
28 a l’àgora de Montcada aqua

HANDBOL 
La salle ensopega en el seu debut 
a la Primera Estatal amb dues 
derrotes amb el Bordils i el Vendrell

pàg. 30 pàg. 28  

L’afició de Montcada va gaudir 
de valent amb el festival de joc 
que l’FC Barcelona va oferir 
davant l’Huracanes Tampico 
de Mèxic (85-40) en el partit 
organitzat el 5 d’octubre pel 
Club Bàsquet  Montcada amb 
motiu de la segona edició del 
Trofeu Vila de Montcada. El 
matx va omplir de gom a gom 
el pavelló Miquel  Poblet, que 
va registrar una entrada de 
més d’un miler de persones. 
A l’inici de l’enfrontament, 
el president del club montca-
denc, Luis Miguel Rodríguez, 
va agrair la presència dels 
dos equips i va remarcar que 
“aquest partit és una mostra 
d’agraïment a l’empresa de 
pintures Valentine que ens 
dóna suport econòmic des de 
ja fa 15 anys”. 

Valoracions. El Barça, tot i no 
jugar amb la seva estrella, Joan 
Carles Navarro –que havia 
anat a Madrid a la presentació 
de la Lliga Endesa–, va ser molt 
superior davant un rival de la 
Lliga Nacional mexicana que 
no va tenir cap opció davant 
la màquina blaugrana, que va 
tancar a Montcada un pretem-
porada perfecta amb cap derro-
ta i dos títols. A la mitja part 
del matx, els jugadors blaugra-
na es van fer una foto amb tots 

els jugadors del planter del Va-
lentine, que van seguir el partit 
a peu de pista asseguts darrera 
d’una de les cistelles. 
La llotja del pavelló va comp-
tar amb l’assistència de nom-
broses personalitats vinculades 
al bàsquet, a més d’una repre-
sentació de Valentine amb la 
presència del director general, 
Francisco Ferrer, i una delega-
ció municipal encapçalada per 
l’alcaldessa, María Elena Pérez 
(PSC), qui va lliurar el trofeu 
de campió al capità del Barça, 
Víctor Sada, qui va dir respecte 
el partit que “hem guanyat un 
equip atípic que no està acos-
tumat al ritme de la competi-
ció d’Europa”.

Sílvia Alquézar | Pla d’en Coll

II TROFEU DE BÀSQUET VILA DE MONTCADA 

Montcada vibra amb el festival del 
Barça davant l’Huracanes Tampico
El partit, organitzat pel cB Montcada, va omplir de gom a gom el pavelló Miquel poblet el passat 5 d’octubre 

El Barça va oferir un gran espectacle de bàsquet als aficionats que omplien el pavelló M. Poblet 

BÀSQUET. LLIGA EBA

Rafa Jiménez  | Redacció

El Valentine 
obté la primera 
victòria a la 
pista de l’Arenys

El Valentine va sumar la seva 
primera victòria en el seu re-
torn a la Lliga EBA a la pista de 
l’Arenys Bàsquet (64-74). L’equip 
que entrena Mario del Campo 
sempre va anar per davant en 
el marcador. “Vam afrontar el 
partit amb molta concentra-
ció, respectant el nostre rival 
des del primer minut”, va ex-
plicar el tècnic local, Mario del 
Campo, qui va voler destacar 
“la bona feina que vam fer 
sobretot en defensa”. Una se-
tmana abans, els montcadencs 
no van poder sumar la victòria 
en el primer matx de lliga, ju-
gat a casa. Els locals van perdre 
contra el Mollet per 84-88 en un 
partit on els visitants van arribar 
a tenir un avantatge de 18 punts. 
Els montcadencs van reduir di-
ferències fins empatar a 80. Als 
darrers minuts, el Mollet es va 
endur el triomf “en ser un equip 
més conjuntat”, va dir el presi-
dent, Luis Miguel Rodríguez.
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El Valentine va perdre contra el Mollet a casa
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Els jugadors del Barça i de l’Huracanes Tampico amb l’alcaldessa, els directius de Valentine i el president del CB Montcada en acabar el matx
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El matx de la primera volta entre els dos equips locals del Grup Sisè serà a can Sant Joan

El pròxim 9 d’octubre tindrà 
lloc al camp municipal de Can 
Sant Joan el primer derbi local al 
Grup Sisè de Tercera Catalana. 
El Sant Joan rebrà la visita del 
Santa María, un partit que pro-
met ser molt vibrant i disputat 
entre dos clubs i dues plantilles 
que es coneixen molt, ja que hi 
ha diversos jugadors que han 
militat a ambdós blocs. Serà un 
duel obert entre un equip que 
està a dalt com el Sant Joan i un 
altre que no ha començat bé, so-
bretot a casa. El Santa María es 
troba a la tretzena posició amb 4 
punts, tots aconseguits lluny de 

l’estadi de la Ferreria. Per la seva 
banda, el Sant Joan és el segon 
classificat amb 9 punts, a tan 
sols un del lideratge. 

Últims partits. Precisament, La 
Unió va perdre el primer lloc 
en el darrer partit disputat al 
camp del Sant Celoni, on va 
encaixar per 3-0 la primera de-
rrota a la competició. Els homes 
de José Manuel Martín ‘Pinti’ es 
van veure superats per un rival 
“format per gent veterana en 
aquestes categories, que està 
acostumada a un tipus de joc 
molt diferent al nostre”, va dir 
l’entrenador, qui s’ha mostrat 

content pel bon inici de tempo-
rada. D’altra banda, el davanter 
Critian Artés va haver de ser 
atès pels serveis mèdics després 
de trencar-se el septe nassal.
Pel que fa al Santa María, l’equip 
que dirigeix José Luis Sánchez 
va perdre a l’estadi contra el Cer-
danyola per 1-4 al darrer partit 
disputat. “Vam fer un partit 
per oblidar, vam sortir dor-
mits i al minut 15 ja havíem 
encaixat un 0 a 2”, va explicar 
el segon entrenador de l’equip, 
Óscar Guerrero, qui creu que 
“no hem de buscar culpables 
en cap posició, tots vam estar 
malament”. 

FUTBOL. TERCERA CATALANA

El Sant Joan i el Santa María 
jugaran el primer derbi el dia 9

Sílvia Alquézar  | Redacció

El CD Montcada no ha pogut 
sumar cap punt dels dos partits 
que ha disputat fins a l’estadi 
de la Ferreria. Els homes d’Iván 
Rodríguez van perdre contra la 
Gramanet B per 2-6 en el primer 
matx davant l’afició i, al següent 
enfrontament com a locals, els 
montcadencs van caure derro-
tats amb el Mollet per 0-2 en el 
derbi vallesà del Grup Primer de 
Primera Catalana. En el debut a 
casa, els verds no van oferir una 
bona imatge, segons va indicar el 
tècnic, qui va demanar perdó als 
seguidors montcadencs en consi-
derar que l’equip “va fallar en 
atac i en defensa”. 

Partit estrany. Pel que fa a 
l’últim partit jugat a l’estadi, la 
mateixa plantilla ha qualificat 
l’enfrontament d’estrany, tenint 
en compte que els verds van aca-
bar amb 7 homes per l’expulsió 
de José María, Aitor, Emanuel i 
Pacheco –totes a la segona part– i, 
al minut 10, es va lesionar un dels 
liniers, que es va haver de retirar 
quedant només un únic jutge de 
línia. “No va ser un partit dur 
per haver-hi 4 expulsats”, va 
dir Rodríguez. El primer període 
va ser igualat, amb oportunitats 
per als dos conjunts, mentre que 
a la represa, un error defensiu 

després d’un córner va permetre 
al Mollet inaugurar el marcador. 
El Montcada va lluitar per neu-
tralitzar l’avantatge, disposant de 
diverses ocasions clares de gol 
malgrat la inferioritat numèrica. 
Els dos punts que ha sumat fins 
ara el Montcada han estat gràcies 
als dos empats aconseguits a Far-
ners i a Peralada. Els verds van 
oferir una bona imatge i, en el 
cas del darrer enfrontament, els 
homes de Rodríguez van anar 
guanyant gairebé fins al final, tot 
i quedar-se també amb un home 
menys per l’expulsió de Jordi 
Mir. El CD Montcada visitarà el 
pròxim 9 d’octubre el camp del 
Sant Llorenç de Terrassa, tercer 
classificat amb 10 punts.

Sílvia Alquézar | Redacció

FUTBOL. PRIMERA CATALANA

El CD Montcada comença amb mal 
peu a l’estadi amb dues derrotes  
El conjunt verd ha sumat dos punts en quatre jornades i es troba a la quinzena posició del Grup primer

El CD Montcada va perdre contra el Mollet a l’estadi per  0-2 en el derbi vallesà de Primera
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  Rodríguez: ‘L’equip té moltes ganes de guanyar a casa i surt engarrotat”

L’entrenador del CD Montcada, 
Iván Rodríguez, reconeix que 
l’equip no ha pogut exhibir el 
seu nivell a l’estadi de la Ferre-
ria en els dos partits de lliga que 
ha disputat fins ara perquè juga 
amb massa nervis i molt intran-
quil. “És un aspecte que hau-
rem de treballar per no cometre 
errades com les del primer gol 
del Mollet; l’equip té moltes ga-
nes de guanyar a casa i surt en-
garrotat”, opina el tècnic mont-

cadenc, qui ha lloat l’actitud de 
la plantilla perquè “sempre es 
deixa la pell al camp i, tot i 
estar en inferioritat numèrica, 
dóna la cara en tot moment. 
Estic molt content”. Respecte 
a les nombroses expulsions a 
les primeres jornades, Rodrí-
guez reconeix que potser “sor-
tim revolucionats perquè som 
conscients que s’ha d’anar al 
màxim, aquest aspecte també 
el treballarem”| SA El tècnic del CD Montcada, Iván Rodríguez

FUTBOL FEMENÍ

L’EF Montcada 
inicia la lliga  
amb dos triomfs 
i un alt nivell

L’equip femení de l’EF Montcada 
ha iniciat la lliga al Grup Segon 
de Primera Divisió de la millor 
manera possible: guanyant i ex-
hibint bon joc. Les noies que en-
trena Antonio Moya van debu-
tar a la competició al camp del 
Sant Quirze, on van superar el 
rival per 3-5 amb una remuntada 
espectacular a la represa després 
d’anar perdent 2-0 al primer pe-
ríode. “Van donar una lliçó de 
força i capacitat de reacció”, va 
indicar l’entrenador.
Pel que fa al primer partit jugat 
al camp de Can Sant Joan, el 
conjunt de l’Escola va superar 
l’ENFAF d’Andorra per 8-0, 
amb sis gols ja al primer temps. 
“Vam fregar la perfecció i vam 
finiquitar el matx a la prime-
ra part”, va manifestar Moya, 
qui considera que la plantilla té 
“molta qualitat”.

L’EF Montcada ha començat fort a la lliga
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Sílvia Alquézar  | Redacció
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La Salle ha debutat a Primera 
Estatal amb dues derrotes i molts 
nervis, tot i que l’equip ha trans-
mès bones sensacions en els dos 
primers partits de lliga disputats. 
Els homes de Pablo Camarero es 
van estrenar a la difícil pista del 
Bordils, un dels favorits a lluitar 
per les places d’ascens, on van 
caure per un abultat 34 a 25. Els 
9 gols de diferència no recullen 
la igualtat que hi va haver sobre 
la pista i en el marcador. “Vam 
fer un bon partit, però vam pa-
gar els nervis del debut i vam 
tenir molts problemes davant 
la superioritat física d’un gran 
conjunt”, va dir l’entrenador, qui 

es mostra optimista perquè la 
plantilla està treballant molt per 
adaptar-se a la nova categoria. 

Nervis. A la jornada següent, La 
Salle va jugar el primer partit al 
pavelló Miquel Poblet a la nova 
categoria. Els montcadencs van 
caure derrotats davant del Ven-
drell per 20 a 21. Segons el tèc-
nic, els nervis de voler fer un bon 
partit a casa va ser un dels motius 
que van impedir a la plantilla fer 
un bon matx: “Vam jugar ma-
lament, no vam saber llançar 
amb precisió ni agafar veloci-
tat, vam cometre antics errors i, 
a més, teníem els nervis de vo-
ler oferir una victòria a l’afició, 

hem d’aprendre a treure’ns la 
pressió del damunt”.
El tècnic va comparar el seu 
equip amb rivals com el Ven-
drell, “un veterà en aquesta 
categoria, d’un club amb juga-
dors i estructura professional; 
a nosaltres ens falta agafar el 
ritme i això, a més de treball, 
ho dóna el temps”. Tot i les difi-
cultats, la primera part va acabar 
amb un avantatge per als mont-
cadencs de tres gols i l’últim tant 
dels tarragonins va arribar a 10 
segons per al final. A la pròxima 
jornada, La Salle visita Saragossa 
i, a la següent, rep La Roca el dia 
15 d’octubre, al pavelló Miquel 
Poblet (20.15h).

L’equip va perdre a la pista del Bordils (34-25) i davant del Vendrell al pavelló (20-21)

Sílvia Alquézar  |  Redacció

hANDBOL. PRIMERA ESTATAL

La Salle s’estrena a la categoria 
amb dues derrotes i molts nervis

El conjunt local va guanyar per 3-5 després d’una remuntada ‘espectacular’ al final

L’FS Montcada ha començat 
amb bon peu la seva temporada 
a la Tercera Divisió Nacional, 
obtenint una victòria a domicili 
davant el Caldes, per 3 a 5. En 
el seu debut oficial, el tècnic, Jor-
di Rozas, es va mostrar satisfet 
del bon joc que van fer els seus 
homes, especialment a la sego-
na part, però ja va avançar que 
“patirem en camp contrari 
perquè tinc la impressió que 
ens veuen com un dels favorits 
de la lliga i els equips inicia-
ran el partit extramotivats”. 
El Caldes va sortir fent un joc 

tancat, el que va dificultar al 
Montcada les possibilitats de 
contraatac. Tot i així, els mont-
cadencs van arribar al descans 
amb un 1 a 2 favorable, però 
“mostrant un joc molt poc vis-
tós”, va destacar el tècnic. A la 
represa, el Caldes va reaccionar 
i es va avançar en el marcador 
(3-2) i va ser en aquest moment 
quan els homes de Rozas van fer 
un canvi de mentalitat i van re-
muntar en els 10 últims minuts, 
amb un joc “espectacular”, se-
gons l’entrenador. Els gols van 
ser obra de Gerard Esteller (3), 
Grimaldos i Roger Bonet.

FUTBOL SALA. TERCERA DIVISIÓ

L’FS Montcada debuta amb 
una victòria valuosa a Caldes 

Silvia Díaz  | Redacció

L’FS Montcada vol intentar de nou l’ascens
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> Hi haurà derbi local al grup I de primera Divisió
Montcada viurà aquesta temporada 
un derbi local de futbol sala al Grup 
Primer de la Primera Divisió, prota-
gonitzat per l’AE Can Cuiàs i el sè-
nior B de l’FS Montcada, ascendit 
de la campanya anterior. Ambdós 
equips debutaran a la competició el 
16 d’octubre, el primer a casa con-
tra el Racing Pineda, mentre que el 
segon ho farà a domicili davant del 
Montseny. Els derbis seran els da-
rrers partits de cada volta, el primer 
el 2 de febrer i el segon el 27 de 
maig. En el primer matx, l’FS Montcada B serà el conjunt local | SA  

> La Salle Iste femení comença el 16 d’octubre
L’equip de La Salle Iste femení començarà la lliga de Primera Catalana el 
pròxim 16 d’octubre. Les montcadenques, dirigides de nou per Esperanza 
Hoyos, debutaran a la competició al pavelló Miquel Poblet contra el Molins 
de Rei. El conjunt local s’està preparant a fons per poder millorar la bona 
campanya anterior. El primer amistós, disputat el 20 de setembre, La Salle 
Iste va vèncer el Sant Quirze per un contundent 37 a 17. L’equip manté 
bona part de la plantilla de la temporada passada, amb algunes incorpora-
cions per reforçar el bloc | SA

> Comencen les lligues territorials de bàsquet 
Els equips de l’Elvira-La Salle i del 
CEB Can Sant Joan ja han començat 
les seves respectives competicions. 
Ambdós clubs tenen enguany dos 
conjunts sèniors masculins i un fe-
mení. El més destacat de les dues 
primeres jornades ha estat l’àmplia 
victòria de l’Elvira B contra el BIM 
per 116 a 22. També hi ha hagut 
alguns triomfs ajustats com el del 
Mama Mandawa del CEB Can Sant 
Joan contra el Santa Perpètua X, per 
61 a 62, o bé el del Montseny-Can 
Sant Joan davant del Sant Andreu 
per 64 a 68. Pel que fa a les noies, el 
conjunt de Can Sant Joan va caure 
derrotat contra Les Franqueses per un clar 60 a 23, mentre que l’Elvira va 
vèncer el Torelló per 61 a 40 a la primera jornada | SA
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La Salle ha debutat a la Primera Estatal amb dues derrotes, l’última a casa contra el Vendrell
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El ciclista també s’ha proclamat sotscampió estatal i de l’open d’Espanya al grup M-30

BTT

El ciclista local pau Egeda obté 
el gran premi Copa Catalana 

El ciclista montcadenc Pau Ege-
da, de l’equip Tomàs Bellès-
Cannodale, s’ha proclamat 
campió de la categoria M-30 al 
Gran Premi Massi Copa Cata-
lana, una competició formada 
per 7 proves distribuïdes per 
tota la geografia catalana on el 
corredor local ha fet podi a to-
tes les curses, una regularitat 
que li ha permès adjudicar-se el 
triomf global. L’última prova va 
tenir lloc a Montjuïc, on Egeda 
va quedar en segona posició en 
la modalitat de cros country. 
Aquesta victòria posa punt i fi-
nal a una temporada en què el 
ciclista montcadenc també ha 
quedat sotscampió d’Espanya 
i de l’Open estatal, que consta 
de cinc curses. A nivell interna-

cional, Egeda va prendre part a 
la prestigiosa Copa de França 
Subaru, que es va disputar a la 

Vall d’Isere, on el corredor local 
va aconseguir una brillant sego-
na posició.  

Sílvia Alquézar  |  Redacció

Can piqué guanya tres 
medalles al torneig català

TIR AMB ARC

El Club Català de Tir amb 
Arc Can Piqué ha guanyat 
tres medalles al Campionat de 
Catalunya de camp, disputat el 
25 de setembre a La Llacuna 
(Tarragona). Els tres podis es 
van aconseguir a la modalitat 
d’arc recte. El montcadenc Fé-
lix Pérez va quedar en prime-
ra posició a la categoria sènior 

masculí, mentre que el seu com-
pany d’equip Manel Fuentes va 
obtenir el guardó de bronze. 
En sènior femení, Alicia Var-
gas continua sumant victòries i 
ampliant el seu palmarès, ja que 
es va classificar en primer lloc. 
Precisament, Vargas i Fuentes 
participen del 6 al 9 d’octubre 
al Campionat d’Espanya, que es 
disputa a Trujillo (Cáceres). 

Sílvia Alquézar  | Redacció 

El montcadenc Pau Egeda, al centre, amb el trofeu que l’acredita campió de la Copa Catalana

Sílvia Alquézar | Redacció

BALL ESPORTIU 

CAMINADA PER LA SERRALADA MARINA

Unes 270 persones van partici-
par el 18 de setembre a la segona 
edició de la Caminada popular 
per la Serralada de Marina, or-
ganitzada pel Centre Espeleo-
lògic Alpí Vallesà (CEAV). La 
sortida es va desenvolupar amb 
total normalitat i, segons un dels 
organitzadors, Ildefonso Gar-
cía, la valoració és molt positiva 
“perquè la caminada es conso-
lida”. Els participants van poder 
escollir entre un itinerari llarg 
(21 quilòmetres) i un de més de 
breu, de 12.

La parella formada per Eva Nieto 
i Carles Cirera, del Club de Ball 
Esportiu Endansa, es va proclamar 
entre el 24 i 25 de setembre campi-
ona de Catalunya de ball llatí en la 
cate  goria sènior I. A més, la pa-
rella composada per Elian Nieto i 
Marc Sanz va aconseguir el tercer 
lloc al Campionat de Catalunya 
llatí (adult 2). D’altra banda, Nieto 
i Cirera també van aconseguir els 
dies 17 i 18 de setembre la meda-
lla de plata a l’European Master 
Games Lignano 2011, disputat a 
Itàlia. Nieto-Cirera ha estat convo-
cada pel Comitè Olímpic Internaci-
onal a participar al 2013 al World 
Master Games Torino. Aquesta pa-
rella prendrà part el 23 d’octubre al 
Campionat Internacional de Mons 
(Bélgica), el 18 de novembre a l’Aus-
trian Open (Viena) i el dia 11 de 
desembre representarà a Espanya 
al Campionat del Món, que es dis-
putarà a Rouen (França). “Estem 

molt contents amb els resultats 
perquè el nivell és molt elevat 
i hi ha molta participació”, ha 
indicat la ballarina Eva Nieto, qui 
s’ha mostrat molt optimista cara 
les pròximes competicions a nivell 
internacional. “Volem fer un bon 
paper”, ha manifestat Cirera.

Els ballarins del cE Endansa han guanyat en ball llatí

La sortida del CEAV es consolida 
amb més de 270 participants 

La parella Nieto-Cirera, 
campiona de Catalunya

La parella Nieto-Cirera durant una actuació
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Unes 270 persones van participar a la II Caminada per la Serralada de Marina
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Sílvia Alquézar  |  Vallensana

Alicia Vargas, Félix Pérez i Manel Fuentes amb la medalla que van guanyar al torneig català

ca
N

 p
iQ

u
É

aN
N

a 
Vi

ll
aR



30 1a quinzena | Octubre 2011Esports

L’Institut Municipal d’Es-
ports i Lleure (IME) ha 
ampliat fins al 14 d’octubre 
el termini per presentar 
candidatures als Premis Es-
portius 2011, que es faran 
públics el dia 28 a l’Àgora 
de Montcada a les 19.30h. 
Els historials per optar als 
reconeixements s’han de 
presentar al registre d’en-
trada de l’Oficina d’Aten-
ció Ciutadana (OAC) de 
l’Ajuntament (avinguda de 
la Unitat, 6, planta baixa),  
pels propis esportistes, per 
les entitats o bé per altres 
persones sempre i quan 
tingui el consentiment de 
l’interessat/interessada. Se-
gons el reglament elaborat 
pel consistori, l’acte tindrà 
tres apartats diferents per a 
mencions especials, reconei-
xements i premis esportius. 
L’objectiu dels guardons 
serà potenciar el reconei-

xement social de la pràctica 
esportiva i posar de mani-
fest l’esforç i la dedicació 
dels esportistes, les entitats 
i les persones vinculades a 
l’esport local. La proposta 
dels nominats es farà mit-
jançant la presentació de 
candidatures i, per decidir 
l’atorgament dels premis, es 
constituirà un jurat especí-
fic que les avaluarà.

Jurat. Ja ha quedat constitu-
ït el jurat del certamen, que 
serà l’encarregat d’analitzar 
i valorar totes les propostes 
i puntuar-les d’acord als cri-
teris recollits a les bases dels 
Premis Esportius, aprova-
des per la Junta de Govern 
Local el passat 12 de juliol. 
El president del jurat és 
el responsable de l’IME i 
regidor d’Esports, Marc 
Rodríguez (PSC). També 
hi ha vuit vocals: dos re-
presentants dels mitjans de 

comunicació local (Raül 
Rivas i Sílvia Alquézar), 
quatre membres d’entitats 
esportives ( Joan Asbert, Il-
defonso Teruel, Domingo 

Calduch i Antonio Moya) 
i dos integrants del Con-
sell de l’Esport Escolar de 
Montcada (Agustín Fuertes 
i José Andrés).  

PREMIS ESPORTIS 2011

Durant la gala, es premiaran els millors esportistes de la temporada passada 

Silvia Díaz | Redacció

La cerimònia de lliurament de premis es farà el dia 28 a l’Àgora de Montcada Aqua a les 19.30h

L’IME amplia la data per presentar 
candidatures fins al 14 d’octubre
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> La lliga de futbol 7 comença el dia 28 
Un total de nou equips s’han inscrit a la Lliga d’Hivern de 
futbol 7 d’aquesta temporada, organitzada per l’Institut Mu-
nicipal d’Esports i Lleure (IME). La competició començarà el 
pròxim 28 d’octubre i els partits es disputaran a l’estadi de la 
Ferreria els dimecres i divendres a partir de les 19h | SA 

> Els jocs escolars necessiten àrbitres 
El Consell de l’Esport Escolar de Montcada (CDEM) i l’Institut 
Municipal d’Esports i Lleure (IME) necessiten àrbitres per a 
la lliga escolar 2011-12. Les persones interessades es po-
den adreçar a les oficines del carrer Tarragona, en horari de 
matí i tarda. Els equips van començar a entrenar a principi 
d’octubre i la competició tindrà lloc a partir de novembre. En 
el cas de la lliga de multiesport, durant el primer trimestre tin-
drà lloc la lliga d’handbol, al segon es disputarà la competició 
de bàsquet i, a l’últim, serà el torn per al futbol. A la foto, uns 
nens entrenen a bàsquet a una escola de la ciutat | SA 

El Valentine remodela el seu local 
per obrir-lo a tots els aficionats

El Club Bàsquet Montca-
da va inaugurar la remo-
delació de la seva seu, si-
tuada al carrer Bonavista, 
realitzada durant l’estiu. El 
nou local s’ha reorganitzat 
i ha guanyat en espai i 
pretén convertir-se, segons 
paraules del president 
de l’entitat, Luis Miguel 
Rodríguez, “en la casa 
dels amants del bàsquet 
a Montcada, no només 
dels membres del club”. 
L’acte va comptar amb la 
presència de l’expresident 
de l’entitat Pere Oliva i 
alguns exjugadors com 
Santi Abad. També hi va 
haver una representació 
de l’Ajuntament, encapça-
lada per l’alcaldessa Ma-
ría Elena Pérez i dos dels 

seus regidors, el d’Esports, 
Marc Rodríguez, i el presi-
dent de l’Àrea de Política 
Territorial, Juan Parra, 
tots tres del PSC. Els 
edils van rebre de part del 

club un carnet de soci per 
aquesta temporada 2011-
2012, que va començar 
la setmana passada i que 
suposa el retorn del pri-
mer equip a la Lliga EBA. 

“L’Ajuntament sempre 
està al costat de les enti-
tats del municipi i hem 
volgut estar presents a la 
inauguració del seu nou 
local, que està a l’alçada 
d’aquest gran grup”, va 
comentar Rodríguez. 

Obres d’art. Per decorar 
el seu nou local, el club 
ha rebut dues aportacions 
ben especials per part de 
dos dels artistes més re-
coneguts del municipi: 
‘Maese’ Pérez i Luis Bar-
bosa, que han fet donació 
d’un quadre i una escul-
tura, respectivament. En 
els propers mesos, els res-
ponsables de l’entitat  bus-
caran una ubicació dintre 
del seu local per a aquestes 
dues obres. 

Rafa Jiménez | Montcada

BÀSQUET

El cB Montcada va aprofitar l’acte per lliurar als representants municipals carnets de socis per a l’equip EBA

El president del Valentine va lliurar un carnet de soci a les autoritats
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BÀSQUET

Sílvia Alquézar  | Redacció

Bon inici 
dels equips 
de l’Elvira

Els dos equips del planter de 
l’Elvira-La Salle han debu-
tat a la competició amb bon 
peu. El conjunt sots-21 mas-
culí juga enguany al Nivell 
B i encapçala la classificació 
després d’haver guanyat els 
dos primers partits de lliga. 
Els montcadencs van vèn-
cer el Llinars per 74 a 47 i 
l’Esportiu Bàsquet per 31 a 
62. D’altra banda, l’equip 
júnior es troba enquadrat al 
Grup 2 del Nivell C. Els lo-
cals van guanyar contra el 
Centelles per 59 a 63. 

> Bona inscripció a les activitats de l’IME
La primera setmana d’octubre han començat les activitats es-
portives que l’Institut Municipal d’Esports i Lleure (IME) oferta 
al Kursaal, la Casa de la Vila, al pavelló Miquel Poblet i a la 
Zona Esportiva Centre. Les propostes, la majoria relaciona-
des amb els balls i les tècniques de relaxació, han tingut una 
bona acceptació per part de la ciutadania i, molts grups, ja 
estan tancats. Les persones que estiguin interessades encara 
es poden inscriure a les oficines del carrer Tarragona  | SA 

BÀSQUET

Sílvia Alquézar  | Redacció

El júnior del 
Can St. Joan 
arrenca bé

El conjunt júnior masculí 
del CEB Can Sant Joan ha 
començat la lliga amb dues 
victòries i una derrota, al 
Grup 4 del Nivell B del 
Campionat de Catalunya. 
Els montcadencs van 
guanyar les dues primeres 
jornades de la competició 
davant de Les Corts B per 
42 a 62 i contra l’Horta B 
per 59 a 50. En canvi, al 
darrer partit, els nois van 
perdre amb l’Alella per 64 
a 52. 
Pel que fa als conjunts 
femenins, l’infantil juga 
al Nivell B. A la primera 
jornada, les noies van vèn-
cer a la pista del Llinars 
per 66 a 78. D’altra banda, 
el conjunt preinfantil ha 
quedat enquadrat al Grup 
4 del Nivell C. Al primer 
matx, l’equip va superar el 
Palau per un clar 7-59.Els equips de l’Elvira han debutat bé
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L’Escola té aquesta temporada 
350 jugadors i més de 20 equips 

Fidel a la mateixa data, 
l’Escola de Futbol Montcada 
presentarà el 12 d’octubre a 
l’estadi de la Ferreria tots els 
equips que formen l’entitat 
aquesta temporada, en un 
acte que començarà a les 
10.30h i comptarà amb la 
desfilada de tots els juga-
dors i jugadores, a més dels 
parlaments a càrrec de les 
autoritats municipals i el 
president del club. 

Les xifres. Al voltant de 350 
infants i joves formaran part 
de l’EF aquesta temporada, 
distribuïts en 25 equips: el 
sènior femení, dos juvenils, 
dos cadets, tres infantils, 
cinc alevins, quatre benja-
mins, tres prebenjamins, 
un patufet, un d’escola i tres 
conjunts de futbol sala, ca-
det, juvenil i sènior. “Com 
a escola, els nostres prin-

cipals objectius són que 
els infants es formin i s’ho 
passin bé”, ha manifestat 
el coordinador de l’entitat, 
Carlos Depares, qui, a ni-
vell competitiu, ha avançat 
que el repte a inici de tem-
porada és “treballar per-

què l’aleví A pugi de cate-
goria; de la resta, esperem 
mantenir-nos”. Pel que fa 
al cos tècnic, Depares ha ex-
plicat que l’entitat s’ha dotat 
d’entrenadors “que pugen 
encara més el nivell del 
club”, entre els quals hi ha 

jugadors del CD Montca-
da i un professor específic 
per a porters. A excepció 
del cadet de futbol sala i el 
Femení, que han iniciat la 
temporada, tots els equips 
comencen la lliga el cap de 
setmana del 8 i 9 d’octubre.

Silvia Díaz | Redacció

FUTBOL

L’entitat farà la presentació oficial de totes les plantilles el 12 d’octubre, a l’estadi de la Ferreria, a les 10.30h

Els equips de l’Escola de Futbol Montcada ja han començat a entrenar a l’estadi i al camp de Can Sant Joan
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L’equip juvenil del CD Montcada debutarà aquesta temporada a Preferent
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L’FS Montcada presenta tots 
els equips el dia 8 al pavelló 

La presentació oficial dels 
dotze equips que formen 
l’FS Montcada tindrà lloc 
el 8 d’octubre al pavelló 
Miquel Poblet, a partir 
de les 16.45h, una estona 
abans que comenci el pri-
mer partit de lliga a casa 
del sènior (18h) i després 
del matx que disputarà el 
juvenil (15h). 
El club disposarà aquesta 
temporada d’un preben-
jamí, dos benjamins, dos 
alevins, dos infantils, un 
cadet masculí i un altre 
femení, el juvenil i els 
sèniors A i B. A totes les 
categories del planter hi 
ha un conjunt que milita 
a la màxima divisió de les 
seves respectives lligues, a 
excepció del cadet masculí, 
del qual el coordinador de 
l’entitat, Lolo Rodríguez, 
ha manifestat que “hem fet 

un equip potent per inten-
tar pujar de nivell”.

Activitats previstes. L’acte 
començarà amb una actua-
ció de ball a càrrec del gim-
nàs Jym’s i, a continuació, 
desfilaran per la pista tots 
els jugadors i jugadores de 
l’FS Montcada, començant 
pels petits i acabant pels 

sèniors. Els parlaments 
aniran a càrrec de les au-
toritats municipals i de la 
directiva de l’entitat. 
Les lligues dels conjunts 
aleví, infantil i juvenil de 
Divisió d’Honor ja estan 
en marxa. La resta d’equips 
començaran la temporada  
durant el cap de setmana 
del 15 i 16 d’octubre. 

Silvia Díaz | Redacció

FUTBOL SALA

El club tindrà aquesta temporada 10 conjunts al planter i dos sèniors masculins

L’FS ha duplicat el nombre de jugadors. A la imatge, partit del juvenil
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El juvenil cau contra el gavà i 
no jugarà a la Lliga Catalana

L’equip juvenil de La Salle 
jugarà aquesta tempora-
da a Primera Catalana, 
després d’haver perdut 
l’eliminatòria davant del 
Gavà al Grup 4 en vuitens 
de final. Els montcadencs, 
dirigits per Jaume Puig, 
van perdre a la pista del 
Baix Llobregat per 30 a 
25 i, al matx de tornada, 
van caure al pavelló per 
20 a 24. Els locals no han 
hagut de passar la ronda 
classificatòria per formar 
part de la competició de 
Primera Catalana perquè 
la campanya anterior van 
jugar a la màxima catego-
ria de l’handbol català.

Femení. D’altra banda, el 
cadet femení tampoc hi 
serà aquesta temporada a 
la Lliga Catalana, ja que 
va perdre l’eliminatòria 

contra el Sant Joan Despí 
en caure derrotat als dos 
partits per 14-21 i 24-10. El 
conjunt local, dirigit per 
Àlex Expósito, jugarà a 
la Primera Catalana. Pel 
que fa a l’infantil femení, 
l’equip de La Salle dispu-
tarà els dies 8 i 9 d’octubre 
la fase de classificació per 

a la màxima categoria da-
vant de l’Epic Casino de 
Terrassa. Segons fonts del 
club local, hi ha moltes op-
cions de poder repetir l’èxit 
aconseguit la campanya 
anterior, en què les mont-
cadenques ja van superar 
el conjunt terrassenc en la 
mateixa eliminatòria.

Sílvia Alquézar | Redacció

hANDBOL. LA SALLE

El cadet femení també va perdre l’eliminatòria per a la màxima categoria

El conjunt juvenil de La Salle jugarà aquesta temporada a Primera Catalana
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L’equip juvenil del CD 
Montcada no ha començat 
amb bon peu a la nova ca-
tegoria de Preferent, asso-
lida la temporada passada. 
Els nois de Rafa González 
van perdre contra el Gi-
ronès-Sabat per un clar 0-4 
en un matx que els rivals 
van controlar de principi a 
fi. Els visitants van inaugu-
rar el marcador en el minut 
22. Ja a la represa, al 51, el 
conjunt gironí va ampliar 
l’avantatge i, amb dos con-
tracops al 68 i al 72, va sen-

tenciar el matx. La plantilla 
és conscient que no ha tin-
gut un bon debut a la com-
petició i que treballarà dur 
per millorar en les pròxi-
mes jornades. “Hem de se-
guir esforçant-nos perquè 
en aquest primer matx 
no hem donat sensació de 
reacció en cap moment”, 
ha dit l’entrenador verd.
D’altra banda, el primer 
partit que havia de jugar 
el conjunt juvenil al camp 
de l’OAR Vic es va ajornar 
per la mort del tècnic del 
primer equip del club.

El juvenil debuta amb 
derrota a preferent

FUTBOL. CD MONTCADA

Sílvia Alquézar | Redacció



Ricard Ferrer
Sobre rodes. A Ricard Ferrer li agraden els cotxes des de petit. Aquesta afició el va dur a fer el 2003 
un curs per ser pilot, organitzat per la Federació Catalana d’Automobilisme. Coses del destí, la seva pri-
mera experiència en el món de la competició va ser de copilot d’un amic, abans de debutar com a pilot. 
Ha participat a nombroses curses de ral·lis de Catalunya, quedant campió en diverses ocasions. La seva 
vinculació amb el motor també arriba a la vessant professional, ja que treballa com a comercial en una de 
les marques més importants del mercat automobilístic. Precisament, la seva empresa ha volgut aprofitar 
la seva faceta com a pilot per provar els nous models de vehicles elèctrics, encara en fase d’experimen-
tació. Ferrer ha participat en diverses competicions amb aquest tipus de cotxes com la cursa EcoSèries, 
on va quedar primer al Circuit de Catalunya. També va formar part de la primera Rua de Cotxes Elèctrics 
entre Barcelona i Montmeló, coincidint amb la Setmana de la Mobilitat Sostenible. 

“Els cotxes elèctrics són el 
futur perquè no contaminen”

Com són els cotxes elèctrics?
Són vehicles com els convencionals, 
amb les mateixes prestacions, però 
en comptes de tenir un motor de 
gasolina o gasoil disposen d’una ba-
teria que s’ha de carregar quan es 
queda buida. Els grans avantatges 
d’aquests tipus d’automòbils és que 
no fan soroll i no contaminen. Són 
els cotxes del futur.
Què li falta a un cotxe elèctric per 
competir amb els tradicionals?
Els vehicles elèctrics encara estan 
en fase embrionària perquè només 
tenen autonomia per a 230 quilòme-
tres. De moment, estan pensats no-
més per fer trajectes curts perquè el 
gran problema és la bateria. S’ha de 
trobar la fórmula per crear bateries 
que tinguin més durada.
I s’han de carregar com, per exem-
ple, la dels mòbils?
Sí. Estan preparades per a 220 i 380 
volts i triguen a carregar-se entre 4 
i 8 hores. Aquest és, ara per ara, el 

principal inconvenient, per això deia 
que avui dia són vehicles només 
d’ús urbà.
I són molt cars?
És com tot. Al principi, quan la tec-
nologia encara no està totalment 
evolucionada, el preu és més car. 
Ara ronden els 25.000 euros. El 
80% del pressupost se l’emporta la 
bateria, però anirà evolucionant i el 
tamany serà més petit, tindrà més 
potència i l’autonomia serà més alta. 
És qüestió de temps.
Qui utilitza avui dia els cotxes elèc-
trics?
Bàsicament les empreses. Els tenen 
en modalitat de renting perquè no 
suposen cap despesa més ja que no 
gasten gasolina.
I vostè que és pilot de vehicles 
convencionals i elèctrics, amb quin 
model es queda?
De moment, m’agraden més els de 
benzina perquè es pot córrer més i 
no tenen el problema de la bateria. 

Però els elèctrics són ideals per fer-
los servir per la ciutat. A mesura que 
els elèctrics vagin evolucionant, crec 
que hi haurà un canvi de mentalitat 
en la gent i cada vegada tindran mi-

llor  acollida. 
No oblidem que en la compra d’un 
cotxe intervenen en un percentatge 
molt elevat les emocions, que des-
prés s’adapten a les possibilitats 
econòmiques, però el primer impuls 
prové del cor, del que sents, del que 
t’agrada.
I com és una cursa amb un cotxe 
elèctric?
Has de tenir molt en compte la ba-

teria. En el cas de les EcoSèries, és 
una cursa de regularitat. Durant els 
entrenaments, tries el ritme que pots 
mantenir, és a dir, nosaltres vam dir 
que faríem cada volta al Circuit de 
Catalunya el més aproximat possible 
als 3 minuts i 20 segons i vam rodar 
a una mitjana de 90 quilòmetres per 
hora.
I què va suposar el triomf?
Molta satisfacció. Ens va sortir rodó, 
tenint en compte que no havíem en-
trenat ni provat el cotxe abans.
Què li agrada més, ser pilot o co-
pilot?
Tot té el seu què. El copilot ha de 
donar totes les ordres al pilot perquè 
no se surti de la carretera i ho ha 
de portar tot estudiat fil per randa. 
Ambdós han d’estar molt compene-
trats perquè sinó, al primer revolt, 
s’ha acabat la prova. 
Com es prepara una cursa?
Els ral·lis es fan a carreteres d’ús 
quotidià, per tant, s’ha d’anar un dia 

qualsevol amb trànsit normal a fer, a 
poc a poc, tot el trajecte i conèixer 
el recorregut. Ja durant el dia de la 
competició es pot anar a més veloci-
tat o menys en funció de la dificultat 
del tram.
Què vol dir ‘dreta 6’?
Ja, ja, ja! Segons el meu codi, això 
vol dir que hi ha un revolt però que 
no és molt difícil i que es pot anar al 
màxim. El contrari seria ‘dreta 1’, o 
sigui, que ve una curva de 180 graus 
i que s’ha d’agafar molt lenta. Cada 
copilot es fa les anotacions a la seva 
manera. Jo m’ho apunto tot en una 
llibreta i amb una lletra clara perquè, 
també m’ha passat alguna vegada, 
que no entenia el que havia apuntat.
Quins reptes té en un futur?
Estic obert a tot. M’agradaria seguir 
participant a curses amb cotxes 
elèctrics, però també m’agraden les 
proves amb els vehicles tradicionals 
amb gasolina. Mentre tingui quatre 
rodes, que és el que m’apassiona...

“Els vehicles amb 
bateria encara estan 
en fase embrionària 
perquè, ara per ara, 
tenen poca autonomia” 

Pilot
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